
המרכז הרפואי פדה-פוריה בתנופה! 
⬅ לאחרונה הושלם פרויקט נרחב לשיפוץ ושדרוג מבנה מרפאות החוץ

⬅ כ-250,000 מטופלים הגיעו בשנת 2021 לקבל ייעוץ או טיפול רפואי 
באחת המרפאות האמבולטוריות. כדי לתת מענה ראוי למאות אלפי 

המטופלים, גויסה תרומה מקרן אדמונד ספרא, והחל פרוייקט שיפוץ 
ושדרוג במסגרתו נוספו מרפאות והוקם מכון שמיעה חדש!
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ביצענו  הרפואי.  המרכז  של  אופיו 

סקר מקיף בקרב האוכלוסייה שאנו 

משרתים, אנשי ציבור ועובדי המרכז 

תפיסת  את  להבין  כדי  הרפואי, 

המרכז הרפואי בעיננו ובעיניי הצבור, 

השפה  את  נבנה  לכך,  ובהתאם 

המיתוגית של המרכז הרפואי לשנים 

הבאות. 

אתגר משמעותי נוסף שעומד לפנינו, 

 ,JCI-הוא מבדק האקרדיטציה של ה

מכין,  בסוף השנה, עם מבדק  הצפוי 

ומבדק משרד הבריאות לקראתו. אני 

להירתם  ועובד,  עובדת  מכל  מבקש 

להוכיח  כדי  החשובה,  למשימה 

שאנו  לאחרים,  וגם  בעיקר  לעצמנו 

ראויים לתו התקן הבינלאומי היוקרתי. 

טיפול  להמשך  במקביל  זאת  נעשה 

מקצועי, אדיב וחומל במטופלים שלנו.

בהערכה רבה, 

ד”ר ארז און 

עובדים יקרים,

ואנו   ,2022 משנת  מחצית  יחד  עברנו 

העשייה  בהמשך  גאים  להיות  יכולים 

והפתוח של המרכז הרפואי. 

חנכנו בראשות שר הבריאות, חה”כ ניצן 

הורביץ, חברי כנסת רבים וראשי רשויות 

מוח  לצינתורי  המרכז  את  נכבדים, 

לרשימה  ונכנסנו  המזרחי,  הגליל  של 

מכובדת ויוקרתית של מרכזים לצינתורי 

מכל  מטופלים,  עשרות  בישראל.  מוח 

טיפול  לקבל  זכו  כבר  הצפון,  מרחב 

הולכת  והפעילות  אצלנו,  חיים  מציל 

ומתרחבת, לטובת תושבי האזור. 

החל  הלמסלי,  ע”ש  החדש   CT-ה מכון 

לפעול. המכון הממוגן מכיל שני מכשירי 

חדרי  וכולל  בעולם,  מהמתקדמים   CT
המטופלים.  לרווחת  וטיפול  המתנה 

להגביר  לנו  מאפשרת  המכון  הפעלת 

זמני  את  ולקצר  הפעילות  היקף  את 

ההמתנה לבדיקות.

המשופץ,  המרפאות  בניין  את  פתחנו 

נותן  היכר,  לבלי  מראהו  את  ששיפר 

לבאים  יותר  ונעים  מקצועי  מענה 

שמיעה  לבדיקות  מכון  וכולל  בשעריו, 

שיפתח בקרוב.

אנחנו ממשיכים להתמודד עם מגיפת 

הפוגה  תקופת  לאחר  הקורונה. 

החולים  במספר  עלייה  ניכרת  שוב 

המאושפזים. ההתמודדות עם הקורונה 

את  מגבירים  השוטפת  הפעילות  לצד 

העומס עליכם, צוות המרכז הרפואי, לכן 

יזמנו למענכם פעילות מפיגה ומחזקת, 

להגברת החוסן הארגוני וגיבוש הצוות.

אתגרים  הברוכה,  הפעילות  כל  עם 

האחרונים  בחודשים  לפנינו.  עוד  רבים 

של  המיתוג  בתהליך  יחד,  התחלנו 

המרכז הרפואי. תהליך חשוב לקביעת 
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דדבר העורכתבר העורכת
מאבק  הקורונה,  בנגיף  מאבק  של  משנתיים  למעלה  עברנו 
שהציב את כל עובדי מערכת הבריאות בחזית. חזית מתישה, 
המון  הרפואי  במרכז  שלנו  מהעובדים  שגזלה  אינטנסיבית 
שהמלחמה  לכולם  ברור  ונפשיים.  פיזיים  וכוחות  אנרגיה 
הממושכת הזו הצריכה מאמץ מיוחד וגבתה מחיר שבא לידי 

ביטוי בשחיקה. 
ברור גם שההתגייסות המרשימה של העובדים היא שאפשרה 
מובנה  משאבים  בחוסר  מתפקדת  אשר  הבריאות  למערכת 

כבר שנים רבות, לצלוח את המאבק הזה בהצלחה. 
ההון האנושי הוא המשאב היקר עליו נשענת מערכת הבריאות 
ועליו נשען הארגון שלנו. כדי לחזק ולתחזק את החיבור והקשר 
בין האנשים ולהעמיק את המחויבות של העובדים לארגון, יזמנו 
שני מפגשים מיוחדים עבור פורום מנהלי המחלקות והאחיות 

האחראיות. 
במפגש הראשון באמצעות הצגה אינטראקטיבית עודדנו את 
המנהלים להתנתק משגרת היום האינטנסיבית. במהלך ההצגה 
הוצגו סצנות וסימולציות, המתארות מצבים של התמודדות עם 
תעדוף משימות, יצירת איזון בין העבודה לחיי המשפחה, מתח 
קיבלו  המשתתפים  שחיקה.  רקע  על  למנהלים  עובדים  בין 
כלים לניהול מיטבי של משאב הזמן, ביזור והאצלת סמכויות 

ושיפור התקשורת עם העובדים והמטופלים.

כל  הוזמן  השני,  במפגש 

ופעילות   גיבוש  ליום  הפורום 

הירדן.  נהר  בכפר   out  door

כפר נהר הירדן הוא כפר נופש 

ייחודי לילדים המתמודדים עם 

מחלות כרוניות, גנטיות ומחלות 

בכפר  האירוח  חיים.  מסכנות 

ותמיכה,  נתינה  כולו  שכל 

בטבע  פעילות  עם  בשילוב 

עם  קבוצתית  והתמודדות 

משימות ואתגרים, יצרו הכרות 

וחיבור בין אנשי צוות ממחלקות 

שונות ושיפור עבודת הצוות והממשקים בין העובדים, המנהלים 

והמחלקות. 

הביעו  רבים  הכלל,  מן  יוצאות  היו  המשתתפים  של  התגובות 

רצון שיום הגיבוש שאורגן לראשונה לפורום זה, יהפוך למסורת. 

תחושת  את  ומחזקים  מוטיבציה  מייצרים  כאלה  מפגשים 

השייכות וגאוות יחידה. כולנו משפחת פדה-פוריה 

שלכם,

מיה צבן

ברכות ואיחוליםברכות ואיחולים
פורשים:

ד”ר בהיר יהונתן - מחלקת עיניים
ד”ר חמוד כמאל - מנהל שירות כירורגית גב מח’ אורתופדית

ד”ר נשאשבי אליאס - יח’ טיפול נמרץ כללי

מינויים: 
ד”ר נמרוד בלנק - מ”מ מנהל יחידת אקו לב

ד”ר יבגני דמנטייב - מנהל מכון פתולוגיה
ד”ר אסי דרובוט - מנהל יחידת כירורגית שד

ד”ר יעקב זרי זיו - מנהל שירות טיפול נמרץ נוירולוגי, 
                          יח’ טיפול נמרץ נשימתי

ד”ר שיראל יוספי - מ”מ מנהל יחידת כירורגית כלי דם
ד”ר ליאור מרום - מנהל שירות כירורגית גב, מח’ אורתופדית
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חחדשותדשות
דוגמא ומופת!  

בטקס חגיגי ומרגש הוענק לד”ר ארז און, מנהל המרכז הרפואי פדה-פוריה אות 
יקיר שירות המדינה. מדובר באות ההוקרה היוקרתי והמכובד ביותר המוענק לעובדי 

מדינה בשירות על ידי נציבות שירות המדינה. 
בטקס אותו יזמה וארגנה חטיבת המרכזים הרפואיים הממשלתיים הוענק גם אות 

הצטיינות לד”ר יבגני פרבר מנהל מכון נפרולוגיה ודיאליזה. 

בטקס חגיגי ומרשים, במעמד נציב שירות המדינה, פרופ’ דניאל 

הממשלתיים,  הרפואיים  המרכזים  חטיבת  ראש  הרשקוביץ, 

ד”ר דודו דגן, מנהלי בתי חולים, חברי הנהלת המרכז הרפואי 

פדה-פוריה ואורחים רבים, הוענק לד”ר ארז און, מנהל המרכז 

הרפואי, אות יקיר שירות המדינה!

אות יקיר שירות המדינה מוענק לעובדים ותיקים בשירות המדינה 

אשר תרמו לה תרומה משמעותית ומיוחדת. בדברי הברכה אמר 

איש!  כ80,000  מתמודדים  הזה  האות  “על  הרשקוביץ,  פרופ’ 

השנה לוועדת הבחירה לא היו ספקות באשר למועמד הכי ראוי. 

דוגמא  עבורי  און, אתה באמת משמש  ד”ר  כאחד שמכיר את 

ומופת כרופא, כמנהל וכבן אדם! “ 

ד”ר דגן, ברך ואמר, “ד”ר ארז און, הוא דוגמא, סמל ומופת לאנשים 

במערכת  ומהותי  אמיתי  שינוי  לחולל  מצליחים  בעשייתם  אשר 

הבריאות למען תושבי האזור ולמען הדורות הבאים. בשנת 2020 

נקרא לדגל ונענה לאתגר של ניהול חטיבת המרכזים הרפואיים 

הממשלתיים בימים בהם פרצה מגיפת הקורונה בישראל. ד”ר 

להתמודדות  החולים הממשלתיים  בתי  היערכות  את  הוביל  און 

עם המגיפה”. 

לשנת  המצטיינים  העובדים  לכבוד  טקס  התקיים  בהמשך 

2020 במהלכו הוענק אות הצטיינות על הישגים מיוחדים, לד”ר 

מנהל  משמש  פרבר  ד”ר  הדיאליזה.  מכון  מנהל  פרבר,  יבגני 

בכיר  רופא  שימש  כן  לפני   ,2021 פברואר  מאז  הדיאליזה  מכון 

במחלקה הנפרולוגית. 

מגלה  השנים  “לאורך  ואמר,  פרבר  ד”ר  את  שיבח  און  ד”ר 

וזמנו  חייו  את  מקדיש  בתחומו,  מקצועית  מצוינות  פרבר  ד”ר 

בו,  לטפל  שנקרא  מטופל  לכל  וקשוב  זמין  במכון,  למטופלים 

מצטיין ביחסי אנוש נהדרים מול עמיתיו, מורה ומחנך סטודנטים 

ומתמחים, ומהווה דוגמא ומופת לדמות הרופא. מעבר לתפקידו 

כמנהל המכון לנפרולוגיה, פיתח ד”ר פרבר בצורה יוצאת דופן 

את תחום הדיאליזה הפריטונאלית )בטנית(, והודות לכך, המרכז 

הרפואי הוא כיום מהמובילים בתחום זה בצפון”. 

לשיפור  מביא  פריטונאלית  בדיאליזה  הטיפול  אופן  כי  נציין 

מהם  וחוסך  מקל  המטופלים,  של  החיים  באיכות  משמעותי 

הגעה לטיפול שלוש פעמים בשבוע. אם בעבר לא היו מטופלים 

חולי   52 מטופלים  כיום  הרפואי,  במרכז  פריטונאלית  בדיאליזה 

דיאליזה פריטונאלית, ומספר המטופלים נמצא בעלייה מתמדת. 

מימין: ד”ר דגן, ד”ר פרבר וד”ר און
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חחדשותדשות
כנס ראשי רשויות במרכז הרפואי 

בכנס ראשי רשויות, עדכן ד”ר ארז און על ההתקדמות של פרויקט הקמת מרכז השיקום לצפון ע”ש 
הלמסלי וציין, “המחלקה הראשונה במרכז השיקום תפתח כבר ברבעון הראשון של 2024! זו מהפכה 

גדולה וברכה גדולה לכולנו!“.

תואר פרופסור חבר לד”ר בירתי
ברכות חמות לד”ר עידו בירתי לרגל  קבלת תואר פרופסור חבר קליני מטעם הפקולטה לרפואה 
ע”ש עזריאלי, אוניברסיטת בר אילן. פרופ’ בירתי משמש כמנהל המערך הקרדיווסקולארי ע”ש 

לידיה וקרול קיטנר, לאה ובנימין דוידאי. 

ראשי רשויות מהגליל והעמקים, החברים באשכול כנרת עמקים 
עם  ומפגש  חגיגי  לכנס  ביוני  הגיעו  המזרחי,  הגליל  ובאשכול 

ראשי הרשויות במרכז הרפואי. 
און, מנהל המרכז הרפואי, את ההתקדמות  ד”ר  במפגש תאר 
המשמעותית שנעשתה בפרויקטים רבים של פיתוח ובינוי ברחבי 
המרכז הרפואי וביניהם: שיפוץ בניין מרפאות חוץ והקמת מכון 
שמיעה חדש!, פתיחת מכון סי.טי חדש וממוגן הכולל שני מכשירי 
סי.טי מתקדמים ביותר. ד”ר און ציין כי מחלקת טיפול נמרץ כללי 
תפתח  המיון,  בקומה שמעל  אלה  בימים  נבנית  אשר  החדשה, 
בעוד חצי שנה! המחלקה החדשה כוללת 12 מיטות. לסיום, הוא 
מרכז  פרויקט  של  ההתקדמות  על  הרשויות  ראשי  את  עדכן 
השיקום. “המחלקה הראשונה תפתח כבר ברבעון הראשון של 

2024! זו מהפכה גדולה וברכה גדולה לכולנו! “
ד”ר ניזאר חוראני, מנהל יחידת שבץ מוחי פתח את החלק השני 
של המפגש ואמר, “המהפכה הגדולה שעשינו היא מהפכת המוח 
ופיתוח השירות הנוירולוגי, התחלנו עם הקמת יחידת שבץ מוחי 
והמשכנו והוספנו שירותים כמו EEG, EMG, פתחנו מרכז צנתורי 
מוח, ובקרוב נפתח מחלקה נוירולוגית. אנחנו נותנים מענה קריטי 
המחלות  קבוצת  הן  הנוירולוגיות  המחלות  כולו.  האזור  לתושבי 
ולאובדן שנות חיים בריאות.  המובילה כמחלות הגורמות לנכות 
מדי שנה מדווחים 20,000 אירועי שבץ מוחי והמספרים עולים כל 
הזמן בשל העלייה בתוחלת החיים. כ-75% ממקרי השבץ ניתנים 
למניעה, ע”י טיפול מונע בגורמים כמו לחץ דם, סוכרת וכדומה”. 
ד”ר ערן מאירוביץ’ , מומחה בנוירוכירורגיה ומצנתר מוח, הסביר 
בפדה-פוריה,  המוח  צנתורי  מרכז  הקמת  של  המשמעות  את 
“המשימה שלקחנו על עצמנו היא להביא צנתורי מח לפריפריה 
וכך להציל חיי אדם ולמנוע נזק בלתי הפיך למח ונכות. צנתור 

נותנים  אנחנו  ב-50%.  והתמותה  הנכות  שעור  את  מפחית  מוח 
מענה 24/7 , מאז שפתחנו את המרכז לצינתורי מוח טיפלנו כבר 

בלמעלה מ-60 חולים!“
את  הציג  פארג’,  מועאד  ד”ר  כללית,  לכירורגיה  המח’  מנהל 
המומחים  צוות  שמבצע  המורכבים  והניתוחים  השירותים  מגוון 
הכירורגיה,  תחומי  בכל  שירות  נותנים  “אנחנו  והוסיף,  במחלקה 
השאיפה שלנו היא שהמטופלים יבחרו בנו והרופאים המתמחים 
בכל  ולהתמקצע  ללמוד  אפשרות  להם  יש  כאן  כי  בנו,  יבחרו 
התחומים. חשוב לנו שתושבי מג’אר או טבריה ידעו שאין להם 
ד”ר  את  קלטנו  לאחרונה  הארץ...  במרכז  לבי”ח  לנסוע  סיבה 
נחשב אחד  הוא  לימפאדמה,  ומומחה  כירורג שד  דרובוט  אסי 

המובילים בתחומו בעולם!“
במחלקה  שדרה  עמוד  שירות  מנהל  מרום,  ליאור  ד”ר  לסיום, 
האורטופדית, סקר את החידושים בתחום ואמר, “המרכז הרפואי 
מתקדם  הכי  מקצועי  ציוד  ברכישת  רבים  משאבים  השקיע 
ניתוחים  לבצע  לנו  שמאפשר  ניתוחי  מיקרוסקופ  כמו  שקיים 
ובטכניקות כירורגיות מאד מתוחכמות  בשיטה הזעיר פולשנית 
יותר, פחות  : החלמה מהירה  עבור המטופל  רבים  יתרונות  להן 

כאבים, פחות סיכון לזיהומים וסיבוכים”. 

פרופסור חדש בסגל הרופאים של המרכז הרפואי פדה-פוריה. 
ברכות מקרב לב לד”ר עידו בירתי, מנהל מערך הלב ע”ש מש’ 
קליני,  חבר  פרופסור  תואר  קבלת  לרגל  דוידאי,  ומש’  קיטנר 
בר  אוניברסיטת  של  עזריאלי,  ע”ש  לרפואה  הפקולטה  מטעם 

אילן בגליל. 
פרופ’ בירתי המשמש כמנהל מערך הלב מזה שנתיים, התמחה 
להשתלמות  יצא  מכן  ולאחר  איכילוב  בביה”ח  בקרדיולוגיה 
אוניברסיטת  של  בביה”ח  מתקדמת  לב  ספיקת  באי  עמיתים 
שם,  בתחום.  המובילים  החולים  בתי  בין  שהיא  פנסילבניה, 
בהתקנים  טיפול  כולל  מתקדמת,  לב  ספיקת  באי  התמקצע 

לבביים מכאניים והשתלות לב. 
לאי  ביחידה  בכיר  כרופא  בירתי  פרופ’  התמנה   2015 בשנת 
ספיקת לב מתקדמת בבית החולים של אוניברסיטת פנסילבניה. 
מכאניים לבביים  התקנים  יחידת  את  לנהל  החל   2018  ובשנת 
פרופ’  החולים.  בבית   )Mechanical Circulatory Support(

בינלאומי  ומוניטין  רב  ניסיון  צבר  בירתי 
מתקדמת,  לב  ספיקת  ובאי  בקרדיולוגיה 
מורכבים  לבביים  במצבים  בטיפול  כולל 
שמחייבים טיפול מציל חיים בתמיכה לבבית 

מכאנית ובאקמו.  
 90 מ  למעלה  כה  עד  פרסם  בירתי  פרופ’ 
מאמרים בכתבי עת מובילים, משמש כסוקר 
בקרדיולוגיה  המובילים  העת  כתבי  בכל 

וכעורך משנה אורח בכתב העת היוקרתי
 Circulation Heart Failure 

לסיכום מציין פרופ’ בירתי, כי הוא גאה מאד 
בהישג. “מדובר בעוד צעד בביסוס המערך 
במצויינות  מוביל  כמערך  הקרדיווסקולרי 
הדורות  ובהכשרת  קליני,  במחקר  רפואית, 

הבאים של רופאים”. 
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כנס כירורגית ילדים 

עשרות רופאים ואנשי מקצועות הרפואה מאזור הצפון הגיעו לכנס ראשון בנושא כירורגיית ילדים 
 שהתקיים במרכז הרפואי פדה פוריה. מארגני הכנס, מנהל מערך הילדים, 

ד”ר סעיד אבו זיד ומנהל מחלקת כירורגיית ילדים ברמב”ם ובפדה פוריה, ד”ר רן שטיינברג. 

ד”ר אבו זיד - נבחר מרצה מצטיין באונ’ בר אילן 
בטקס “מרצה מצטיין” שהתקיים באוניברסיטת בר אילן, במעמד נשיא האוניברסיטה פרופ’ אריה 

צבן והרקטור פרופ’ אמנון אלבק, הוענקו תעודות הערכה למרצים מצטיינים לשנת תשפ”ב. 
מקרב 19 המרצים המצטיינים שנבחרו באוניברסיטה, נבחר ד”ר סעיד אבו זיד, מנהל מחלקת 

ילדים, במרכז הרפואי פדה-פוריה, כמרצה מצטיין של הפקולטה לרפואה. 

ואמר,  הכנס  את  פתח  הרפואי,  המרכז  מנהל  און,  ארז  ד”ר 
עצם  ומהקהילה,  אחרים  מבי”ח  רופאים  פה  לראות  שמח  “אני 
המפגש היום הוא הישג יוצא מן הכלל. המטרה שלנו היא להציג 
את המהפכה שעבר מערך הילדים בשנים האחרונות ואת מגוון 
השירותים שהוספנו. מטרה לא פחות חשובה היא ליצור חיבור 
וקשר אישי בין אנשי המקצוע, אין ספק שקשר ותקשורת יעזרו 

לשפר את הטפול וליצור רצף טיפולי“. 
ד”ר סעיד אבו זיד, מנהל מערך הילדים ציין, “המשימה שלנו היא 
העמיתים  עם  הקשר  את  ולהעמיק  והמידע  הידע  את  להעביר 
ומזמין  אליכם  פונה  אני  החולים.  ובקופות  בצפון  בביה”ח  שלנו 
אתכם להיות איתנו בקשר, לייעוץ ומענה לשאלות. אנחנו נשמח 
להעמיק את שיתוף הפעולה, הזמינות שלנו עבורכם היא מלאה”. 
ד”ר רן שטיינברג, מנהל שירות כירורגיה ילדים במרכז הרפואי 
סיכם  ברמב”ם,  ילדים  כירורגיה  מח’  מנהל  שהוא  פדה-פוריה, 
מחלקת  במסגרת  מלא  שרות  להפעיל  התחלנו  שנתיים  “לפני 
נמצא  ילדים  שכירורג  היא  המשמעות  הרפואי.  במרכז  הילדים 
ילדים  כירורגיית  מחלקת  בשבוע.  ימים  חמישה  במחלקה  כאן 
הניתוחים  בתחום  ומובילה  בארץ  המובילות  בין  היא  ברמב”ם 

מתמחה  המחלקה  צוות  ולילדים,  לתינוקות  פולשניים  הזעיר 
רובוטיים. למעשה,  וניתוחים  ילדים, השתלות כליה  באונקולוגית 
יצרנו כאן מתכונת ייחודית שמטרתה לתת מענה רפואי איכותי 
לתושבי הפריפריה, המטופלים תושבי האזור, מקבלים כאן טיפול 
לאיכות  זהה  שהיא  גבוהה,  מאד  ומקצועית  רפואית  באיכות 

הטיפול ברמב”ם”. 

בזכות  למרצים  ניתן  הצטיינות  אות 
הוראה איכותית ותרומה מיוחדת לקידום 
בחירתו  על  הברכה  במכתב  ההוראה. 
“הבחירה  רייך, סגן הרקטור,  ציין פרופ’ 
תשפ”ב  לשנה”ל  המצטיינים  במרצים 
התבססה על הערכות בסקרי ההוראה 
הדעת  חוות  האחרונות,  מהשנים 
והמלצות של ראשי המחלקות והדיקנים 
ועל הדירוגים של חברות וחברי הוועדה 
האוניברסיטאית לבחירת מרצה מצטיין. 
המגמה של האוניברסיטה היא להטמיע 
בהוראה,  ומצוינות  איכות  של  תרבות 
את  מבליטים  אנו  זו  מגמה  ובמסגרת 
ומוקירים  והמרצים המצטיינים  המרצות 
האוניברסיטאית.  ברמה  תרומתם  את 
מהווה  אשר  שלנו  בנבחרת  גאים  אנו 

ובהתייחסות  במקצועיות  ומופת  דוגמא 
להוראה”. 

קרל  פרופ’  שיבח  הבחירה  בנימוקי 
לרפואה,  הפקולטה  דיקאן  סקורצקי, 
ואמר, “ד”ר סעיד אבו זיד דוגל בתפיסה 
בלתי  חלק  היא  הסטודנטים  שהוראת 
נפרד מתפקיד הרופא. שנה אחר שנה 
מצטיין,  מרצה  בתואר  זוכה  סעיד  ד”ר 
כמרצה בעצמו, גם כמחלקה מצטיינת 
המצטיין.  החוג  כיו”ר  וגם  בהוראה 
מכל  מתעייף  לא  שהוא  בזה  המדהים 
המאמץ האדיר שהוא משקיע בתלמידיו. 
השנה הוא הראשון שזכה בפרס חדש 
עליו הכריזה המועצה המדעית, פרס על 

הצטיינות בחינוך רפואי!“.

מימין: ד"ר אבו זיד, ד"ר זלצר, ד"ר שטיינברג
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מאז שנת 2000 ועד שהגיע לפדה-פוריה, ד”ר 
מנהל  ובהמשך  בכיר  כירורג  שימש  דרובוט 
בביה”ח  ולימפאדמה  שד  כירורגיית  שירות 
ספר  בית  בוגר  דרובוט  ד”ר  בנהריה.  לגליל 
כללית  בכירורגיה  והתמחה  באודסה  לרפואה 
באיטליה  שד  בכירורגיית  על  והתמחות 
מיקרוסקופית  בכירורגיה  שניה,  על  והתמחות 
של דרכי לימפה ביפן. ד”ר דרובוט בעל ניסיון 

רחב מאד ושם עולמי בתחום הלמפאדמה. 

רבות  תוכניות  יש  הנמרץ  דרובוט  לד”ר 
הפעילות  את  להרחיב  כשהמטרה  לעתיד, 
ולהוסיף שירותים שלא קיימים כיום, “המשימה 
חדש  שירות  כאן  לפתוח  היא  שלי  הראשונה 
של מרפאת לימפאדמה. המרפאה תיתן מענה 
לחולים שסובלים מבצקות בידים או ברגלים, 

משנית  לימפאדמה  של  מקרים  לדוגמא, 
בשל  השחי  בבית  בלוטות  מכריתת  כתוצאה 
סרטן השד. ברגלים מדובר בבצקות מסיבות 

אונקולוגיות, סיבות מולדות או גנטיות”. 

“אנחנו  חשובה,  בשורה  עם  מסיים  הוא 
הראשונים  נהיה  פדה-פוריה  הרפואי  במרכז 
למנוע  שמטרתו  מורכב  ניתוח  שנבצע  בארץ 
ביד.   עתידית  לימפאדמה  של  התפתחות 
מרכזים  במעט  שמבוצע  בניתוח  מדובר 
את  לאבחן  המטרה  בעולם.  גדולים  רפואיים 
שימנע  לווריד  מעקף  ליצור  ובניתוח  הבעיה 
התפתחות של בצקת עתידית בקרב מטופלות. 
יש בארץ עשרות נשים שזקוקות לניתוח הזה. 
חדשני  ניתוח  לבצע  נתחיל  אנחנו  בנוסף 

לשחזור בלוטות לימפה על מתלה חופשי”.

התמחות  עשה  בטכניון,  לרפואה  הפקולטה  בוגר  ספדי,  ד”ר 
להשתלמות  נסע  ההתמחות  לאחר  בת”א.  איכילוב  בביה”ח 
השנים  בשבע  באיטליה.  גולגולת,  ובסיס  וסינוסים  אף  בניתוחי 
האחרונות שימש רופא בכיר בביה”ח איכילוב, והתמחה בניתוחי 

אף וסינוסים ובסיס גולגולת. 

וזמינה  חדשנית  בטוחה,  רפואה  להעניק  היא  שלי  “המטרה 
גבוהים  טיפוליים  בסטנדרטים  לעמוד  מתחייב  אני  למטופלים. 
חשוב  מעניקה.  שהיחידה  הרפואיים  השירותים  את  ולפתח 
אף  לניתוחי  הכוונה  גולגולת,  בסיס  של  התחום  את  לפתח  לי 
וסינוסים מורכבים, כריתת גידולים שפירים וממאירים של בסיס 
גולגולת הן בגישה אנדוסקופית והן בגישות פתוחות, ולפתח את 
התחום של ניתוחי ראש וצוואר. אני מאמין שמטופל צריך לקבל 
את הטיפול הכי נכון שמגיע לו, והדרך לכך היא בשיתופי פעולה 
עם מחלקות משיקות בתוך המרכז הרפואי. טיפול מבוסס על 

רפואה רב-תחומית, שמקובל היום בעולם”. 

ד”ר ספדי מקדם שיתופי פעולה עם ביה”ח שיבא, בתל השומר, 
“אני מאמין ברפואה “מרכזית”, זאת אומרת ריכוז הטיפול הרפואי 
במרכזים גדולים. מצד שני, רפואה צריכה להיות זמינה וקרובה 
לביתו של המטופל, הדרך לכך היא שיתוף פעולה אקטיבי עם 
שיבא  בי”ח  עם  חשוב  פעולה  שיתוף  לנו  יש  מרכזי.  חולים  בית 
גם ברמה הקלינית וגם האקדמית, שתוף הפעולה הזה מקדם 
את היחידה, מסייע רבות להכשרת המתמחים ומשפר את איכות 

הטיפול שלנו”. 

“הדרך  ולהקים מחלקה,  ד”ר ספדי שואף להגדיל את היחידה 
לכך היא בניית שירותים איכותיים בכל תתי ההתמחות של אף 
אוזן גרון, העלאת פעילות קלינית ואקדמית והקמת מכון שמיעה, 

שנפתח בקרוב”. 

ד”ר ספדי מסכם עם הבשורה על הקמתו של מכון שמיעה חדש 
במרכז הרפואי, אשר צפוי להיפתח תוך חודשים ספורים. “ כיום 
הזמינות של בדיקות שמיעה באזור שלנו נמוכה מה שגורם לכך 
שמטופלים ממתינים לתור במשך חודשים רבים. מכון השמיעה 
את  לקצר  ויאפשר  אוזניים  בעיות  של  רחב  לטווח  מענה  ייתן 
של  שירות  להוסיף  מתכננים  אנחנו  בעתיד  לבדיקה.  ההמתנה 

שתל שבלול“. 

ד”ר ספדי מחליף את ד”ר סיון גושן אשר פרשה לגמלאות. 

ד”ר אסי דרובוט: מנהל יח’ כירורגית שד ולימפאדמה 
ד”ר אסי דרובוט, נכנס לאחרונה לתפקיד מנהל יחידת כירורגית שד ולימפאדמה, 

במחלקה הכירורגית

ד״ר אחמד ספדי - מנהל יחידת אף אוזן גרון וניתוחי ראש צוואר 
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 יום האחות 

לרגל שבוע האחות, אספנו סיפורים מיוחדים, “סיפורי מופת” 
שכתבו האחיות שלנו 

 520 לכבוד  האחות,  יום  את  חגגו  פוריה  פדה  הרפואי  במרכז 

אחים ואחיות הנמנים על סקטור הסיעוד. האירוע נפתח בארוחה 

חגיגית ואחריה ערב עשיר שכלל ברכות, וסרטונים שביימו וצילמו 

הסטנדאפיסט  של  הופעה  ולסיום  השונות  במחלקות  הצוותים 

קובי מיימון. 

הסיעודי  הצוות  את  ברכה  אמר-מדמון  מלכה  הסיעוד  מנהלת 

להתקדם  המשיך  הרפואי  המרכז  האחרונה  “בשנה  ואמרה, 

ואתם  חדשים  רפואיים  שירותים  של  שורה  פתחנו  ולהתפתח, 

האחיות והאחים הייתם שותפים מרכזיים להישגים אלה. אני גאה 

בכם מאוד, ומעריכה את העשייה, החוסן והמקצוענות שלכם!“

הסיעוד  סקטור  את  ברך  און  ארז  ד”ר  הרפואי  המרכז  מנהל 

של  שנתיים  מסכמים  “אנחנו  ואמר,  ואחיות  אחים   520 המונה 

ומאתגרות,  אינטנסיביות  מאד  שנתיים  הקורונה,  בנגיף  מאבק 

לא היינו מצליחים להתמודד בהצלחה כפי שעשינו בלי ההובלה 

סמוך  ואני  האקרדיטציה  מבדק  לפנינו  הסיעוד!  של  והתמיכה 

יסודית כדי לעבור גם את  ונערך בצורה  כולנו  ובטוח שנתגייס 

המבדק הזה בהצלחה רבה“. 

את  הוא  אף  ברך  והאחיות  האחים  ועד  יו”ר  לייבוביץ,  סלבה 

המשתתפים ואף ציין כי בשנתיים האחרונות סקטור הסיעוד גדל 

ונקלטו עשרות אחיות חדשות. 

דינה גרנות אחות אחראית מחלקה קרדיולוגית 
דמות  הייתה  סבתא  ילדותי.  את  ליווה  דינה  סבתי  של  סיפורה 
נערצת, בארביל )עירק(. היא היתה המיילדת ויילדה את היולדות 
היהודיות בביתן. שמענו סיפורים רבים על היולדות הצעירות, על 
או  בן  בלידת  השונים  והמנהגים  התינוק  עטיפת  הלידה,  מהלך 
בת- אם נולד בן נמסר לחמות אם נולדה בת היא נמסרה לאמה 
הייתה  דינה  סבתא  איך  היה  המשמעותי  הסיפור  היולדת.  של 
נוהגת לעצום את העיניים ולהרטיב את השפתיים ליולדות שמתו 

במהלך הלידה. 
חוויות אלו הותירו את חותמן וכבר כילדה חלמתי להיות מיילדת. 

את לימודי הסיעוד התחלתי בגיל 17 בעיצומה של מלחמת יום 
הכיפורים בבית חולים איכילוב, לשם הגיעו חיילים פצועים קשה 
מהגזרה הדרומית. התלמידות עבדו במחלקות כסיוע במלחמה, 
עבורי זאת הייתה טראומה גדולה והחלטתי להפסיק את לימודי.

הגעתי  ללמוד,  חוזרת  הוחלט שאני  אבי  עם  ודברים  דין  לאחר 
לבי”ח פורייה והמשכתי את לימודי בבית הספר לאחיות מעשיות, 
בהמשך השלמתי למוסמכות. בסיום הלימודים קיבלתי תפקיד 

של אחות אחראית במחלקת נשים ויולדות בפוריה.

אחות  אני  היום  מיילדות.  ללמוד  החלום  את  הגשמתי  ב-1980 
אחראית במחלקה הקרדיולוגית. אחרי 45 שנות עשייה אני רוצה 
להודות לאבי שלא ויתר לי ולסבתי דינה שהיוותה מודל לחיקוי 

עבורי.

במקצוע  הבחירה 
של  ודמותה  הסיעוד 
תכונות  בי  גיבשו  סבתי 
ונתינה.  חמלה  של 
במשך השנים התנדבתי 
לאוכלוסיות  ותרמתי 
של  אימוץ   - מיוחדות 
התנדבות  נעל”ה,  ילדי 
מוכת  משפחה  אצל 
הילדים  שני  וליווי  גורל 
במסגרת  שנים.  במשך 
הקמתי  השני  התואר 
אל”ה-  פרוייקט  את 
החברה.  למען  אחיות 

פרוייקט שנעשה בשיתוף עם מחלקת הרווחה בטבריה. אימצנו 
10 משפחות קשות יום. 

וכיום גולת הכותרת במחלקה: פעילות עם מתנדבים ממכללת 
כישורי חיים - בעלי צרכים מיוחדים. בקרוב אהיה שותפה ואקח 
חלק בהוסטל שעומד לקום עבור אותם המתנדבים שנכנסו לי 
ללב ואני מקדמת אותם ומטפחת אותם מתוך תחושת שליחות 

גדולה.
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הצלחה גדולה ליריד הריון ולידה 
בהריון  נשים  מ-130  למעלה 
ואימהות אחרי לידה הגיעו למרכז 
ראשון  ולידה  הריון  ליריד  הרפואי 
של  שנתיים  לאחר  שהתקיים, 
הקורונה.  מגיפת  בשל  הפסקה 
בשיתוף  אורגן  המוצלח  היריד 
היולדות  מועדון  של  הדוק  פעולה 
ללוש,  דרור  עם  סטארט,  בייבי 
מנכ”ל אשכול כנרת עמקים, מרכז 
מקומית  מועצה  טבריה,  צעירים 
מגדל   מקומית  ומועצה  יבנאל 
המועצה  של  הצעירים  ומרכזי 
האזורית גליל תחתון ועמק הירדן. 

ד”ר יורי פרליץ, מנהל האגף לאם 
וליילוד, פתח את היום שהיה עשיר 
מאד  “אנחנו  ואמר,  בפעילויות  
אתכן  ומזמינים  שהגעתן  שמחים 

לבוא וללדת אצלנו. הצוות שלנו כל הזמן קשוב ליולדות, אנחנו 
שמים דגש גדול על יחס אישי וחם ודואגים כל הזמן לשפר את 

חווית הלידה והשהות במחלקה”.  
מרכזי הפעילות השונים כללו מתחם דוכנים, עמדות ייעוץ אישי 
ושיחה עם המיילדת הוותיקה אדווה ביטון-שטיין, הרפלקסולוגית 
באודיטוריום  נעאמנה.  סאלם  ההנקה  ויועצת  אלעד,  בלהה 
פרליץ,  ד”ר  של  מהרצאות  המשתתפות  נהנו  הרפואי  המרכז 
ד”ר  באגף,  האחרונים  החידושים  על  ולילוד  לאם  האגף  מנהל 
במהלך  התזונה  על  בסיכון,  להריון  היחידה  מנהלת  יפת,  עינב 

ההיריון ולאחר הלידה והרצאה של הפיזיותרפיסטית תמר עמירם,  

על חיזוק רצפת האגן אחרי הלידה. בהמשך התקיים פאנל עם 

גילת  וליילוד בהשתתפותם של  ד”ר פרליץ,  צוות האגף לאם 

יגנה, אחות אחראית מח’ ילודים, נידאל חאג’ אחות אחראית מח’ 

יולדות ואדווה ביטון שטיין, מיילדת. 

המוצלח  היום  את  סיכמה  היולדות  מועדון  רכזת  אהרון,  רחלי 

שבאו  הנשים  כל  את  לראות  גדולה  התרגשות  “היתה  ואמרה, 

הזה  למפגש  חיכו  ממש  שהן  הרגשנו  שלנו,  ליריד  הצפון  מכל 

ואנחנו כבר מארגנות הפנינג נוסף בחודש ספטמבר”. 

אי שם בעולם יש לי חיבוק 
דנה הופר, מיילדת

לידתה  במהלך  מקסימה  אישה  לידה  בחדר  פגשתי  השבוע 
השלישית. היא הזכירה לי שבלידתה הראשונה אני הייתי המיילדת 
שלה ורעננה את זכרוני לגבי הפרטים הקטנים שנשמעים אולי 
סתמיים עד משעממים למאזין מן הצד אבל עבור כל אישה הם 
הפרטים שמרכיבים את סיפור הלידה שלה – מתי ירדו לה המים, 
מתי הגיעה לבית החולים, וכמה בדיוק כאב לה ואיפה... והאמת 

שאני יכולה להקשיב לסיפורים הללו עד אין סוף כמעט.
ואז היא אמרה לי - “את יודעת, אני בחיים שלי לא אשכח את 
החיבוק שנתת לי בזמן שנורא כאב לי. החיבוק הזה הולך איתי 

מאז ואני מדי פעם נזכרת בו”.
ואוו, חשבתי לעצמי, אי שם בעולם מסתובב לו חיבוק שלי ואני 

אפילו לא יודעת מזה.
חיבוקים  מבטים,  מילים,  מפזרים  בעולם,  כך  לנו  חיים  אנחנו 

כבר  הם  ואז  ומעשים, 

לא שלנו, אלא יש להם 

חלק  עצמם.  משל  חיים 

להיות  הופכים  מהם 

אדם  עבור  משמעותיים 

לחיות  וממשיכים  אחר 

החיבוק  האם  ודרכו.  בו 

ביום  אלי  יחזור  שלי 

ביום  אולי  הימים?  מן 

האחרון, אחרי שאמות?

הזה  הקצר  המשפט 

הזו  האישה  לי  שאמרה 

שינה משהו בדרך שבה 

אני תופשת את העולם.

עכשיו היא מסתובבת לה עם החיבוק שלי ואני עם המשפט שלה. 
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ההסגן החדשסגן החדש

הרפואי,  המרכז  של  החדש  המנהל  סגן  יהודאי,  נועם  ד”ר 
דרכו  לאורך  אותו  ומלווה  לעצמו  שהציב  במשימה  ממוקד 
ישראל  במדינת  הבריאות  מערכת  על  “השפעה  המקצועית: 
במטרה לצמצם את הפערים בין המרכז ובין הפריפריה בכלל 

ובין המרכז והפריפריה הצפונית בפרט”.
בגיל  והתקבלה  עבורו  טבעית  הייתה  רפואה  ללמוד  ההחלטה 
צעיר. משסיים מסלול לימודי עתודה רפואית והתמקצעות הכולל 
שירות של 20 שנים כרופא, מפקד וראש תחום רפואת אף אוזן 
והוראה בתחומי  יהודאי בטיפול, מחקר  ד”ר  וגרון בצה”ל, עסק 
שיקום השמיעה ומחלות אוזן כרוניות. לאור הישגיו בתחומים אלו 
בדרגת  בטכניון  לרפואה  בפקולטה  אקדמי  סגל  לחבר  מונה 

מרצה קליני בכיר.
לאחר תפקידיו כרופא, מנתח, חוקר ומרצה, החליט ד”ר יהודאי 
לשנות כיוון ולפנות לאפיק ניהולי מתוך כוונה להגדיל את מוטת 
יליד  “אני  השפעתו בתוך מערכת הבריאות לטובת המטופלים. 
חיפה ותושב חיפה. לא סביר בעיני שבמרחק של שעה נסיעה 
בריאות  בשירותי  משמעותיים  פערים  קיימים  המרכז  מאזור 
מתקדמים. חשבתי כיצד אני אוכל להשפיע בצורה מקסימלית 
ואנשי  בגיוס משאבים  רציתי לעסוק  שינוי המצב.  לידי  ולהביא 
צוות רפואי לטובת פתיחת, הרחבת והשבחת השירותים הרפואיים 

בפריפריה הצפונית”.
יהודאי  ד”ר  השלים  שאיפותיו,  להגשמת  הדרך  מאבני  כחלק 
עתודה  מסלול  סיים  הבריאות.  מערכות  במנהל  שני  תואר 
ניהולית במסגרת תכנית ענבר והוסיף תואר שני במנהל עסקים 
ובבית  וכן התמחות-על במנהל רפואי, בקריה הרפואית רמב”ם 
במשך  החולים  בית  מנהל  כסגן  כיהן  גם  שם  ציון,  בני  החולים 

שלוש שנים.
יעדים  יהודאי  ד”ר  מינויו כסגן מנהל המרכז הרפואי, מציג  עם 
משמעותיים אותם הוא מתכוון לממש כחלק מהחזון הכולל של 

המרכז הרפואי המשתלב עם ה”אני מאמין” שלו.
להעניק למטופלים המגיעים למרכז הרפואי  היא  “מטרת העל 
את השירות המיטבי, לדאוג לצרכיהם ככל הניתן במסירות ותוך 
מאתנו  אחד  לכל  האזור.  של  הייחודיים  באתגרים  התחשבות 
יש תפקיד במשימה הזאת. האתגרים שלי כוללים את העצמת 
קידום  את  ובפרט  הרפואי  במרכז  הקיימת  הפיתוח  תנופת 
פרויקט מרכז השיקום לצפון ע”ש הלמסלי, כפרויקט דגל בעל 
פוטנציאל להשפיע על הצפון, לא רק במישור הבריאותי. המרכז 
הרפואי הוא המעסיק הגדול ביותר לתושבי האזור עם למעלה 
מ-1,500 עובדים ובכך ממלא תפקיד מרכזי הן במישור החברתי 

והן במישור הכלכלי”.
יהודאי  ד”ר  רואה  ורווחתם  לשירותם  למטופלים,  הדאגה  לצד 
שיטת  העובדים.  צוות  ושימור  טיפוח  בדאגה,  גם  רבה  חשיבות 

וכוללת  העובד  העצמת  על  מתבססת  דוגל  הוא  בה  הניהול 
כלים  מתן  ידי  על  האנושי  ההון  טיפוח  סמכויות,  האצלת 
קצרי  ליעדים  רק  ולא  הארוך,  לטווח  הסתכלות  להתמקצעות, 
ומתן אחריות לעובדים. “מניסיוני, התוצרים הטובים ביותר  טווח, 
הבכירים.  מהדרגים  רק  ולא  הרמות  בכל  מעובדים  מתקבלים 
ממחלקות  עובדים  בין  ההדדי  והכבוד  האמון  הפעולה,  שיתוף 
שונות ובדרגים שונים מייצרים עבודת צוות איכותית המהווה את 

אחד המפתחות להצלחת הארגון”.
הרפואיים.  הצוותים  בקרב  לשחיקה  גם  מתייחס  יהודאי  ד”ר 
במגפת  פשרות  חסר  במאבק  התאפיינו  האחרונות  “השנתיים 
הקורונה, לצד הטיפולים שבשגרה. כתוצאה מכך התחדד הצורך 
הצוותים  בקרב  וגוברת,  ההולכת  השחיקה,  לצמצום  בפעולות 
אנו  ובמרכז הרפואי בפרט. כהנהלה  בסקטורים השונים בכלל 
לספק  מצוקות,  לאתר  פועלים  אנו  העובדים.  לצרכי  קשובים 
צוות  אנשי  גיוס  באמצעות  גם  האפשר  ככל  מתאים  מענה 
והגדלת התקנים וגם באמצעות הטמעת טכנולוגיות אשר יוכלו 

לסייע בהפחתת עומסים”.
כחלק מראייתו את תפקיד סגן המנהל במרכז הרפואי מתעתד 
רק  לא  ובכך  מעשית  קלינית  ברפואה  גם  לעסוק  יהודאי  ד”ר 
לסייע בהיבט הרפואי אלא להכיר מקרוב את צרכי המטופלים, 
כי לרווחתו  והצוותים המנהליים מתוך הבנה  הצוותים הרפואיים 

של העובד יש השפעה על רווחתו של המטופל. 
ההוראה  איכות  הם  לקדם  מעוניין  הוא  אותם  נוספים  תחומים 
אל  איכותי  אדם  כוח  ומשיכת  והחדשנות  המחקר  הקלינית, 
המרכז הרפואי. “אני רואה חשיבות רבה בהמשך קידום ופיתוח 
והאמצעים טכנולוגיים,  שירותים חדשים כולל שיפור התשתיות 
במטרה להגביר את ההתייעלות וחיזוק האיתנות הכלכלית של 

המרכז הרפואי”. מסכם ד”ר יהודאי את משנתו. 

ד"ר נועם יהודאי, סגן מנהל המרכז הרפואי / ערן שור 
ד”ר נועם יהודאי, סגן מנהל המרכז הרפואי, מביא עמו ניסיון רב ומוטיבציה, לצד 

יעוד אישי שמתחבר היטב עם חזון המרכז הרפואי: צמצום פערים בבריאות 
בפריפריה הצפונית. 



11המרכז הרפואי ע”ש ברוך פדה, פוריה | גליון מס’ 48 | יולי 2022 

ההממונה על השוויוןממונה על השוויון
אורלי חקון - הממונה על שויון 

מגדרי וגיוון תעסוקתי / ערן שור 

והגיוון  המגדרי  השוויון  על  הממונה   - חקון  אורלי  את  הכירו 

התעסוקתי במרכז הרפואי.

אורלי שמשמשת כאחות כללית במרכז הרפואי, מזה 26 שנים, 

פרשה  אשר  זילברמן  אורה  את  להחליף  לאחרונה,  נבחרה 

לגמלאות, כממונה על השיויון המגדרי והגיוון התעסוקתי. 

גישתה  את  אורלי  תיארה  המאתגר  לתפקיד  כניסתה  עם 

ותפיסתה. “המטרה שלי היא ליצור מרחב ארגוני וסביבת עבודה 

נוחה ובטוחה לכל באי המרכז הרפואי”.

והתנכלות,  מיניות  הטרדות  מניעת  כוללת  התפקיד  הגדרת 

קידום זכויות נשים וזכויות הורות וייצוג הולם וקידום נשים בארגון. 

בנוסף, הממונה על השוויון המגדרי והגיוון התעסוקתי אחראית 

המגדרים,  בין  הזדמנויות  שוויון  בארגון,  שוויוני  אקלים  ליצירת 

נושא  את  להעלות  לי  “חשוב  העסקה.  וגיוון  באפשרויות  שוויון 

קל  תמיד  שלא  יודעת  אני  מיניות.  הטרדות  למניעת  המודעות 

העבודה.  במקום  קשות  אישיות  חוויות  ולתאר  לשתף  להתלונן, 

המתלוננים/ות  את  ולחזק  לעודד  להקשיב,  בשביל  כאן  אני 

וכמובן לפעול בנושא”, מסבירה אורלי.

בנושא השוויון המגדרי היא מתכננת סדרה של צעדים אופרטיביים 

עתידיים אשר יקבעו ייצוג הולם בין המגדרים בתפקידים בכירים 

יצירת  הוא  תעסוקתי  שוויון  ליצירת  מהאמצעים  “חלק  ובכלל. 

היא  לדוגמא,  הדרכים  העבודה, משפחה. אחת  בזמן  נכון  איזון 

תיחום מועדי פגישות וישיבות בימים מסוימים”.

אורלי מאמינה כי בשיתוף עם ההנהלה, בשיטתיות ובהתמדה ניתן 

להגיע להישגים בתחום השוויון המגדרי והגיוון התעסוקתי. “אני 

שמחה שהנהלת המרכז הרפואי מייחסת חשיבות רבה לתפקיד 

ותומכת בי, ניכר שהנושא משמעותי עבורם. אני מבקשת להודות 

לקודמתי בתפקיד אורה זילברמן, אורה הדריכה, תמכה, סייעה 

ומסייעת לי עד היום בתפקיד. לסיום אני רוצה להזכיר לכל מי 

דלתי  כי  והטרדות  התנכלות  אלימות,  של  לתופעות  שנחשף 

תמיד פתוחה”.

 OHaccoun@pmc.gov.il - ניתן לפנות גם במייל, אורלי חקון

שגרירי המרכז הרפואי שגרירי המרכז הרפואי 
והאקדמיה  החדשנות  המחקר  על  הממונה  בלום,  ארנון  לפרופ'  ברכות 

במרכז הרפואי, לרגל הסמכתו בלימודי ההתמחות לחדשנות רפואית מטעם 

אוניברסיטה הלאומית האירית. האוניברסיטה האירית מדורגת בין 50 מוסדות 

ההשכלה הגבוהה המובילים בעולם בתחום ההנדסה והחדשנות הרפואית.

פרופ' בלום: "כיום ישנה יכולת לקדם את הטכנולוגיה הרפואית בצורה מואצת. 

חדשנות רפואית היא העתיד בעולם הרפואה. אני שמח על כך שהמרכז הרפואי 

ללמוד  נשלחתי  מכך  וכתוצאה  הרפואית  נושא החדשנות  את  דגלו  על  חרט 

ולעסוק בתחום מתוך כוונה לשפר את המחקר הרפואי והטיפול הרפואי לרווחת 

המטופלים". 
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ששדרוג מרפאות חוץדרוג מרפאות חוץ
מרפאות חוץ - רואים את השינוי / מיה צבן

המרכז הרפואי פדה-פוריה בתנופה! 
בשנים האחרונות, נוספו עשרות שירותים רפואיים חדשים, לרווחת כלל תושבי 

הצפון. כ250,000 מטופלים הגיעו בשנת 2021 לקבל ייעוץ או טיפול רפואי 
באחת המרפאות האמבולטוריות. כדי לתת מענה ראוי למאות אלפי המטופלים, 
גויסה תרומה מקרן אדמונד ספרא, והחל פרויקט נרחב לשיפוץ ושדרוג מבנה 
מרפאות החוץ הישן. והיום - שנה אחרי, כל הנכנס בשערי המרכז הרפואי לא 
יכול שלא להתלהב מהמבנה המחודש של מרפאות חוץ ע”ש אדמונד ספרא. 

 2021 שנת  במהלך  הגיעו  הצפון  יישובי  מכל  מטופלים   250,000
המרכז  של  מהמרפאות  באחת  רפואי  טיפול  או  ייעוץ  לקבל 

הרפואי פדה-פוריה! 

מדובר בעלייה משמעותית במספר המטופלים בהשוואה לשנים 
קודמות: כ-150,000 בשנת 2020, כ-139,000 בשנת 2019, כ127,000 
 26 נפתחו   2021 שבמהלך  לציין  חשוב  זה,  נתון  לצד  ב-2017. 
המרפאות  רשימת  חדשים!  רפואיים  ושירותים  מרפאות 
מרפאת  ילדים,  סדציה  לדוגמא:  ומרשימה,  ארוכה  החדשות, 
נוירורדיולוגיה  ילדים,  אנדוקרינולוגיה  ריאות,  שיקום  כאב, 

פולשנית, מרפאת התעלפות ועוד. 

מנהל המרכז הרפואי, ד”ר ארז און, דאג להציב את נושא השירות 
האמבולטורי כיעד מרכזי וחשוב בראש סדר העדיפויות. “בשנים 
השירותים  את  משמעותי  באופן  והרחבנו  פיתחנו  האחרונות 
הרפואיים, הוספנו שורה ארוכה של מרפאות ושירותים לרווחתם 
של כל תושבי הצפון. כדי לתת מענה, פתחנו מרפאות ברחבי 
ביה”ח, בתנאים שאינם אופטימאליים ולכן שמנו לנו כיעד מיידי 
להרחיב את השירות האמבולטורי, להוסיף חדרי מרפאות, לרכז 
ונגישות עבור  את כל המרפאות במתחם אחד ולשפר זמינות 
המטופלים. אני רואה בזה שלב בינים לקראת בנייה של מבנה 

מרפאות בשנים הקרובות”. 

 .₪ מיליון  כחמישה  הפרויקט  עלות 
לטובת  תרמה  ספרא  אדמונד  קרן 
גויסו  אשר   ,$700,000 הפרויקט 
בעזרת עמותת ידידי ביה”ח. פרויקט 
חוץ,  מרפאות  מבנה  של  השיפוץ 
שופץ  ובמסגרתו  כשנה  לפני  החל 
שהיה  המרפאות  מבנה  וחודש 
חדרי  מרפאות,  שופצו  וצפוף.  ישן 
של  הקבלה  ועמדות  המתנה 
בשורה  וזו  כן,  כמו  המשרד.  עובדי 
מכון  נבנה  האזור,  לתושבי  חשובה 
שמיעה חדש אשר מתוכנן להיפתח 

בשבועות הקרובים. 

ד”ר און כבר פועל נמרצות לקידום 
מענה  לתת  כדי  השני.  השלב 
של  בנייה  החלה  המקום,  למצוקת 
התת  המתחם  במסגרת  מרפאות  של  משמעותית  תוספת 
קרקעי )סמוך למכון הדיאליזה(, התוכנית היא להעביר לשם את 
מרפאות מחלקת עינים ובהמשך לפתוח במתחם זה גם מרפאות 
כי במתחם התת קרקעי מתוכננת  און מציין עוד  נוספות. ד”ר 
זו תיתן  יחידה  12 מיטות.  יום פנימי הכוללת  יחידת אשפוז  גם 
גסטרואנטרולוגיה,  נוירולוגיה,  מחלקות  של  למטופלים  מענה 
לכך  עדים  “אנו  ועוד.  ילדים  אנדוקרינולוגיה  ראומטולוגיה, 

צוות מוקד זימון תורים
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ששדרוג מרפאות חוץדרוג מרפאות חוץ
שבשל הביקוש הרב בחלק מהמרפאות זמני ההמתנה ארוכים 
ואנו פועלים כדי לתת מענה, אם בגיוס כח אדם נוסף ואם על 

ידי תהליכים מתמשכים לשיפור”. 

מכל  עובדים  ועשרות  מרפאות  עשרות  הכולל  הענק  הפאזל 
הסקטורים, מנוהל בהרמוניה נפלאה על ידי צוות מיוחד במינו, 
האחות  תמיר,  ואוסנת  המרפאות  מנהל  חנא,  אבו  שועאע 
האחראית. יחד הם פועלים עם כל הלב והנשמה כדי ליצור לכל 

מטופל ומטופל חווית טיפול חיובית וטובה. 

שועאע אבו חנא, מתאר את השינוי שחל במרפאות החוץ בשנים 
האחרונות מהזווית שלו, “המסלול שעובר המטופל מתחיל דרך 
מוקד זימון התורים. עברנו תהליך ארוך כדי לשפר את המענה 
שמקבלים הפונים למוקד, לאור תלונות רבות על זמן המתנה 
ממושך עד לקבלת מענה. בעבר היו במוקד זימון תורים ארבע 
נציגות, היום יש לנו מערך של 20 נציגות שירות! שנותנות מענה 

בשפות עברית, ערבית וצרפתית, בין השעות 8:00 - 16:00“.

שרלין  רחל  מונתה,  וההתייעלות,  השיפור  תהליך  במסגרת 
לסגנית מנהל המרפאות והיא אחראית על התפעול של מוקד 
זימון התורים. נקבעה שגרת עבודה והוטמעו מסגרות הכשרה 
הנציגות  מקבלות  בהן  שבועיות  צוות  פגישות  כולל  והדרכה, 
במטרה  השונים.  הרפואיים  השירותים  לגבי  ועדכונים  מידע 
להעשיר את הידע של הנציגות ולהנגיש להן מידע רחב ומפורט 
כדי שתוכלנה לתת לכל מטופל מענה מלא. נציגות מוקד זימון 
לגבי  המידע,  רוכז  בה  ידע  ניהול  מערכת  עם  עובדות  תורים 
וכל התהליך הנדרש מהמטופל לקראת ההגעה  כל הבדיקות 

לבדיקה מסוימת. 

לפני שלוש  מספר הפניות מצביע על השינוי המשמעותי: אם 
שנים הנציגות נתנו מענה ל4,000 פניות בחודש, היום הן מקבלות 
עדיין  השיפור  שתהליך  מדגיש  שועאא  בחודש.  שיחות   8,000
שלנו  התהליך  משמעותי,  מאד  שיפור  רואים  “אנחנו  בעיצומו, 
את  גם  שדרגנו  ולייעל.  לשפר  ממשיכים  אנחנו  נמשך  עדיין 
יכול להשאיר מספר  מערכת הטלפוניה לניהול תורים, מטופל 
אליו  תתקשר  אוטומטי  באופן  המערכת  תורו  וכשמגיע  טלפון 
דקות  הקו  על  להמתין  צורך  שאין  כך  מענה,  לו  תיתן  ונציגה 

ארוכות”. 

צוות הסיעוד במרפאות מונה 20 אחיות, עליהן מנצחת במיומנות 
ועם חיוך רחב, אוסנת תמיר. אוסנת קיבלה לידיה את תפקיד 
מאז  שנים  כשש  לפני  החוץ  במרפאות  האחראית  האחות 

השירות  את  לשדרג  כדי  ומרצה  כוחה  כל  את  משקיעה  היא 
והטיפול במרפאות ולהעלות את שביעות הרצון של המטופלים. 
“המסע של המטופל אצלנו, מרגע שהתקשר לקבוע תור, צריך 
לו  ומקצועי. חשוב לנו שתהיה  להיות בדגש על שירות איכותי 
תחושה טובה, שירגיש שנמצא פה צוות שקשוב לו ומכבד אותו. 
המטופל רואה את כל המכלול הזה שמורכב מעשרות עובדים 
היא  ושלי  ולכן ההסתכלות של שועאא  ויחידות כמכלול אחד, 

מעבר למרפאה מסוימת על החוויה הכוללת של המטופל”. 

כדי  שונות  בדרכים  פועלת  אוסנת  האחרונות,  השנים  במהלך 
ליצור  האחיות,  את  להעצים  למטופל,  השירות  את  לשפר 
“דאגתי להכשיר כמה אחיות  יחידה.  וגאוות  מחויבות למשימה 
שיכולות לתת מענה לכל מרפאה, כך שבמקרה של עומס אני 
יכולה להעביר אחות ממרפאה למרפאה כדי שתסייע ותפחית 
את הלחץ. כל יום שועאע ואני מסתובבים בין המרפאות, אנחנו 
“בשטח”, קשובים למטופלים, מנסים לסייע.  נמצאים  כל הזמן 
פעם בשבוע אנחנו עוברים ביחד על הסקרים של המטופלים, 
כל מטופל שמגיע למרפאות מקבל מסרון כדי להעביר משוב. 
עונים,  שאנשים  התשובות  כל  את  וקוראים  עוברים  אנחנו 
מטפלים בבעיות שעולות. לשמחתי אנחנו גם מקבלים שבחים”. 

שועאע ואוסנת מחברים אותנו לחזון המרכז הרפואי ולמאמצים 
השירותים  את  לקדם  הרפואי  המרכז  הנהלת  של  האדירים 
הרפואיים למען תושבי האזור ואומרים, “החלום שלנו הוא שיבנה 
מבנה מרפאות חדש ונוסיף ונבנה עוד קומות, כדי שיהיה מקום 
ביקוש  איזה  רואים  אנחנו  החדשות.  המרפאות  לכל  מרווח 
אדיר יש למרפאת הכאב שפתחנו לפני כמה חודשים. יש עוד 
שירותים רפואיים שנחוצים לתושבי האזור. השאיפה שלנו היא 

שאנחנו ניתן להם מענה”. 

על  והאחראי  הרפואי,  המרכז  מנהל  סגן  יהודאי,  נועם  ד”ר 
הפנים  הן  החוץ  “מרפאות  מסכם,  האמבולטוריים  השירותים 
הרפואי,  המרכז  של  החשובים  הכניסה  שערי  משני  ואחד 
בנוסף למלר”ד. תודעת השירות הגבוהה והמענה המקצועי של 
נמשיך לפעול להרחבה  יחדיו  הצוותים, הם המפתח להצלחה. 
והגדלת הזמינות שלהם במקביל לשיפור  של מגוון השירותים 
חווית  גם  כמו  המטופל  חווית  שיפור  המשך  העבודה.  סביבת 
הצוותים המטפלים הם היעדים המרכזיים העומדים לנגד עינינו 

גם בשנים הבאות”. צוות המשרד

צוות האחיות במרפאות
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ההמסע לפוליןמסע לפולין

טלפון  להרים  היה  מפולין,  כשחזרנו  שעשיתי  הראשון  הדבר 
ואני... אני רציתי רק לומר  להורי. אמא רק אמרה “דאגתי לך”. 
קומה  וזקופת  גאה  עבורם  ושעמדתי  אותם  אוהבת  להם שאני 
כנציגה של עם חופשי, כחלק מצוות רפואי שמוקיר, זוכר ומבטיח 
שלעולם לא עוד. אך לא יכולתי, הדמעות חנקו את גרוני. ייקחו 
עוד ימים רבים אם בכלל, עד שאצליח לספר להם את מה שהם 

השתדלו כל כך לשכוח, שורדי השואה הפרטיים שלי.
הרפואי,  מהמרכז  צוות  חברי  ואחת  ארבעים   ,2022 חורף  בסוף 
יצאנו לפולין למסע מטלטל לזכר השואה. במשך חמישה ימים 
עברנו מסע עוצמתי, משמעותי שבו הפן הלאומי נשזר ומתערבב 
בפן האישי, בהיסטוריה של עם יהודי, ובהיסטוריה של האנושות 

כולה.
מסע בו עברנו דרך משעולי הרשע ששמה לה המפלגה הנאצית 
הגרמנית והעומד בראשה לפני שמונה עשורים, להשמיד ולכלות 
את העם היהודי באופן שיטתי, בתוכנית שטנית שנוצרה על ידי 

בני אנוש שאיבדו את צלם האדם.
קדם למסע תהליך של מפגשי הכנה בהם שמענו, למדנו, קראנו 
והובלה של חני אפרימוב  ושם” בהנחייתה  “יד  וביקרנו במוזיאון 

שסללה עבור הקבוצה את שביל הגישה למסע.
שקידם  הקפוא  האוויר  מזג   - פולין  אדמת  על  כשנחתנו  כבר 
את בואנו, השלג והרוחות המנשבות בצינה פוצעת, המחישו את 

הזוועות אותם עתידים היינו לחוות.
המחשבות אינן נותנות לנו מנוח, קצוות העצבים חשופים ודרוכים. 
חני בתבונתה אמרה לנו - אל תסתכלו אל המסע הזה מנקודת 
מההווה  מלהביט  להימנע  נסו  לאחור,  חופשי  אדם  של  במבט 
תרכיבו משקפיים  ימים  חמישה  במשך  אלא  העבר,  אל  שלכם 
בעזרתם תחוו, תכאבו, תריחו ותרגישו את חיי היום יום של אדם 
והלא  לו  צפוי  הלא  העתיד  אל  במבט  עם משפחתו  החי  יהודי 

נודע שהכה במציאות חייו.
כך התהלכנו בין שבילי בתי הקברות בוורשה אל נבכי עברה של 
בצד  היהודי  החיים  אורח  את  המקיימת  עשירה  יהודית  קהילה 
חיים אינטלקטואלים ותרבותיים במרקם עדין בשילוב עם אורחות 
המקום. אך רוחות הצינה והשנאה החלו מנשבות... מזדחלות אט 

אט ומביאות עמן פחד ואימה. 
מה שנותר מחומת הגטו היהודי בוורשה הינו קיר לבנים אדמדם 
העומד אילם, אילו יכלו האבנים לספר... על אותם ילדים שחמקו 
באומץ וייאוש מבין החומות, רק בשביל להביא שאריות מזון ופת 
לחם עבשה למשפחתם הגוועת מרעב ומחלות. בעוד שברחוב 
הסמוך, גידלו אנשים ילדים, שרו להם שירים והשכיבו אותם לישון 

במיטתם. היתכן? 
כשורדי  שהורי,  העובדה  את  לסלק ממחשבותיי  מצליחה  אינני 

שואה אחרים החיים היום, הם אותם ילדים מוכי רעב ופחד.
ביער  בורות ההרג  והצעידה ברגל אל  טיקוצ’ין  הביקור בעיירה 
לופוחובה, היה כל כך עוצמתי לכל חברי הקבוצה. איך מתארים 
האחים,  קברי  סביב  עמדנו  כן  ועל  באיזו שפה?  במילים?  זאת 
יתום שנאמר ע”י ד”ר אמיתי  וקריאת קדיש  זיכרון  ערכנו טקס 
היער שותקים  הגבוהים של  והעצים  ובכינו.  מכן שתקנו  ולאחר 
וביער אין ציוץ ציפורים כאילו הבינו גם הם, שבמקום הזה נלקחו 

חיים.
בימים שבאו לאחר מכן, מזג האוויר הולך ומקצין נעשה מושלג 
וכובע, חובקים  וקר. אנחנו מתלבשים בעוד שכבה, בעוד צעיף 
האחד את השני ומצטופפים יחד להתחמם. וכאיש אחד כל חברי 
המשלחת וחושבים על אותם שעמדו שם קרועי בגדים ונעלים, 

בקור המקפיא של פולין. 
“קחי  פוליקר:  יהודה  של  ואבק  אפר  השיר  את  מזכיר  מישהו 
מעיל, יהיה לך קר...” הקור הוא כל כך מוחשי והולם בנו, אך אף 

אחד אינו מתלונן, לא מבקש לקצר את המסלול או לוותר. 
וכך היה בטרבלינקה – תחנת רכבת אל שום מקום ודרך מכונת 
את  לריאות  שאפנו  שם  הארורה,  במיידניק  המשומנת  ההרג 
 1 מחנה  ובאושוויץ  באוויר  נישא  ועדיין  נמוג  ריח השרפה שלא 
אדם,  בני  ונשרפו  נרצחו  עונו,  שם   2 מחנה  בירקנאו  ובאושוויץ 

שכל פשעם היה מוצאם.
ענק,  בדפי  מאוגדים  הנרצחים  שמות  של  סופיות  אין  רשימות 
מבלי  נשלחת  ידי  ומכרים.  קרובים  שמות  את  אנו  מחפשים 
מחשבה ובאופן לא מוסבר אני פוערת את הדפים האגודים וכך 
מבין אלפי דפים צפופים, בדף הראשון שאפתח - רשום שמה 
של סבתי, בת 38 במותה. הדמעות חונקות והלב מסרב להאמין.

אנו, חברי המשלחת עברנו יחד מסע מטלטל אך מעצים, אותו 
יכולנו לעבור רק כחלק מקבוצה מכילה וחובקת. קבוצה שראתה 

כל אחד ואחת ואת שעברנו יחד נישא איתנו לעד.
יחבור  בחייו  ואדם  אדם  שכל  כדאי  כי  נאמר,  הסיכום  בשיחת 
מה  נשכח  שלא  מנת  על  המסע,  את  הוא  גם  ויעבור  לקבוצה 
שנאה, טרוף וחשיבה מעוותת של בני אדם עלולים לעולל וכפי 
אזהרה  הוא  שלנו  “הגורל  במיידאנק  העפר  הר  מעל  שרשום 

לכם”. אזהרה לכלל האנושות. 
ארבעים ואחד חברי צוות נסענו למסע לזכר נספי השואה על 

אדמת פולין וחזרנו ארבעים ואחד חברים. 
תודה להנהלת המרכז הרפואי, על שאפשרה לנו זכות גדולה זו.

רשמי משלחת המסע לפולין
מייקי לרר, מנהלת היח’ לבטיחות הטיפול, ראש המשלחת
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ככוכב מאירוכב מאיר
"המשלחת נתנה לאוקראינים 

תקווה ולנו גאווה"/ ערן שור
ששת עובדי המרכז הרפואי אשר התנדבו לצאת במשלחות הסיוע לביה”ח 

שדה שהקים משרד הבריאות באוקראינה, מספרים בראיון מיוחד על החיבור 
עם האוכלוסייה המקומית ומעל הכל תחושת השליחות והגאווה לייצג את 

המרכז הרפואי ואת מדינת ישראל

סמוך  הנמצאת  מושצ’יסקה,  בעיירה  ישראל  הקימה  ב-22.3.22 
למעבר הגבול הפולני בית חולים שדה “כוכב מאיר”. ישראל היתה 
אוקראינה.  בתוך  חולים שדה  בית  המדינה הראשונה שהקימה 
למשלחת הראשונה ששהתה בביה”ח במשך שבועיים התנדבו 
אחות כללית ומפקחת קלינית, בלה מונסטורסקי, וקב”ט המרכז 
לסייע  התגייסו  השנייה  במשלחת  ז’ידובצקי.  גרשון  הרפואי, 
במחלקה  בכיר  רופא  ברמניק,  זכר  ד”ר  אוקראינה,  לתושבי 
הכירורגית, וד”ר מיכאל גלבשטיין, רופא בכיר במערך הלב ע”ש 
והאחרונה  השלישית  למשלחת  ואילו  דוידאי.  ומש’  קיטנר  מש’ 
שיצאה לאוקראינה ערב חג הפסח, התנדבו שמעון סבח, המנהל 
האדמיניסטרטיבי בתפקיד מנהל ביה”ח “כוכב מאיר” ועו”ס דנה 

קלוגרמן. 

חברי המשלחת, למה החלטתם להתנדב למשימה?

בלה מונסטורסקי: “אני טיילתי פעמים רבות באוקראינה, בעלי 
עלה מאוקראינה, בתור יהודייה ונצר למשפחה שמכירה מקרוב 
את הזוועות שהעם שלנו עבר במזרח אירופה, הרגשתי מחויבות 
לנסות לסייע לעם האוקראיני במה שאני אוכל. ברגע ששאלו מי 

רוצה לקחת חלק במשלחת לא היו לי לבטים“.

משרד  מקב”ט  המשלחת  על  “שמעתי  ז’ידובצקי:  גרשון 
וביקש  ניהוליות  יכולות  עם  מקצועי  קב”ט  שחיפש  הבריאות 

שאצטרף. העובדה שאני דובר רוסית גם סייעה. לאחר שקבלתי 
את אישורה של אשתי להשאיר שלושה ילדים קטנים בבית ואת 

אישורו של המנהל שלי, לא היססתי ומיד הצטרפתי”.

ד”ר גלבשטיין: “שמעתי על התארגנות משלחות סיוע הומניטרי 
לאוקראינה, התחלתי לברר כיצד ניתן להצטרף. במקרה מנהל 
“חוויה  לי  והציע  זמן  באותו  אלי  פנה  בירתי,  פרופ’  הלב,  מערך 
לאנשים  לעזור  טובה  הזדמנות  שזו  חשבתי  נשכחת”.  בלתי 
המרכז  מטעם  זאת  לעשות  ועוד  דחוף  רפואי  סיוע  שצריכים 

הרפואי והמדינה”.

ד”ר ברמניק: “אני במקור מרוסיה ודווקא בגלל זה הרגשתי צורך 
לתרום מעצמי למען האוקראינים”.

פניה  קבלתי  הטיסה  מועד  לפני  ימים  “ארבעה  סבח:  שמעון 
מראש חטיבת בתי החולים בה נאמר לי שנמצאתי מתאים לנהל 
זקוק  הייתי  אך  המחמאה  על  הודיתי  ג’.  בסבב  המשלחת  את 
להסכמתם של שני אנשים - ד”ר און ואשתי. ד”ר און מיד פרגן 
ונתן את ברכתו אך את אישורה של אשתי היה יותר מורכב לקבל. 
וליל הסדר הוא חג משפחתי  מועד סבב ג’ נפל על חגי פסח, 
ומיוחד בביתנו בו אנו נוהגים גם לארח. השנה, בני הלומד רפואה 
יוכלו  שלא  הודיעו  בצבא  כפרמדיקית  המשרתת  ובתי  בחו”ל 
להגיע כך שהנסיעה שלי יצרה קושי נוסף. לאחר שדנו בנושא 
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ככוכב מאירוכב מאיר
היא הבינה שיש לי רצון להיות חלק ממשהו גדול מטעם מדינת 

ישראל ונתנה את הסכמתה”. 

לעזור  היא  סוציאלית  עבודה  “עבורי, המהות של  קלוגרמן:  דנה 
לאוכלוסיות נזקקות. קרובים לי שהיו בעבר במשלחות סיוע תיארו 
כן התרגשתי לצאת עם המשלחת,  ייחודית. על  באוזני התנסות 
המרכז  את  ולייצג  בצוות  היחידה  הסוציאלית  העובדת  להיות 

הרפואי ואת המדינה”.

בית  לאתר  במשלחת  הראשון  הסבב  חברי  הגיעו  נחיתתם  עם 
הקומה  המקומי.  הספר  בית  של  בשטח  מאיר”  “כוכב  החולים 
ואילו הקומות  ואשפוז  טיפול  הוסבה למתחם  בביה”ס  הראשונה 
השנייה והשלישית שימשו למגורי סגל. המרתף מוגן ונוצל כמקום 
מקלט במצב חירום מחשש לזליגת הפגזות לגזרה. מחוץ לבית 
הספר הוקמו אוהלים, דוכנים וביתנים בהם נקלטו מבקשי הסיוע, 

קבלו אבחון ראשוני, טופלו או הופנו להמשך הטיפול. 

הצוותים  התחלקו  והתאקלמו  תודרכו  המשלחת  שחברי  לאחר 
ויצרו רצף עבודה לכל אורך שהייתם, במטרה לסייע  למשמרות 

לכמה שיותר פליטים ומקומיים. 

כיצד בא לידי ביטוי הסיוע לאוכלוסייה המקומית?

אני  המשלחת  חברי  בטחון  על  והאחראי  קב”ט  “בתור  גרשון: 
דאגתי שכל מי שנמצא במתחם ירגיש ויהיה מוגן. מיקומנו היה 70 
בירת המחוז המשתרע על  לבוב,  קילומטרים מהעיר המופצצת, 
שטח רחב. בכל פעם שהיו הפגזות במחוז )בממוצע שלוש פעמים 

ביום( הופעלו אזעקות”. 

גרשון ניהל מערך אבטחה היקפית הכולל עשרות שומרים וסיירים, 
מקומיים וישראלים. ניהל תקשורת שוטפת עם כוחות המשטרה, 
גורמי הביטחון המקומיים, אנשי קשר במשרד החוץ וגם קשר ישיר 

עם ראשת העיר. 

“קבלנו התראות ועדכונים שוטפים על הנעשה בגזרתנו. ביצענו 
הערכות סיכונים ותרגולות. המצב היה מורכב כי ניסינו לשמור על 
שגרה מקסימלית, לא להכביד ומצד שני להיות דרוכים וערוכים 
הגעתנו  על  חשדניים  מקומיים  מצד  מחאות  כולל  תרחיש  לכל 

הפתאומית”. 

מאיר”.  ב”כוכב  השהייה  לאורך  דל  רגע  היה  לא  בלה  עבור  גם 
כאחות  בלה,  זיהתה  ביממה  שעות   12 של  משמרות  במהלך 
סבלו  אשר  פליטים  של  רבים  מקרים  מנוסה,  קלינית  ומפקחת 
הבריאות  מערכת  ידי  על  כראוי  טופלו  שלא  כרוניות  ממחלות 
הציבורית. מערכת החסרה את האמצעים הדרושים בכדי להעניק 

טיפול איכותי מקיף. 

וסיבוכים  חיים  מסכנות  מחלות  עם  במטופלים  “נתקלתי  בלה: 
יחד  דחופים.  לניתוחים  והפנייה  מידי  טיפול  המחייבים  רפואיים 
עם הכוחות שלנו גייסנו אנשי צוות מקומיים, השגנו ציוד מתאים 
ודאגנו שהאנשים הללו יקבלו טיפול מתאים. סה”כ בסבב שלנו 

טופלו כ-2,000 פליטים”.

למרבית  באירופה.  העניות  המדינות  אחת  היא  אוקראינה 
מפני  הן  מתקדמים,  רפואיים  לשירותים  נגישות  אין  האוכלוסייה 
קבוע  מחסור  שקיים  מפני  והן  האמצעים  את  ברשותם  שאין 
ברופאים מומחים ובציוד רפואי מתאים, בעיירות הרחוקות מהערים 
הגדולות: קייב, אודסה, חראקוב. יתר על כן, לאחר תחילת הלחימה 
קבעה המדינה סדר עדיפויות רפואי חדש בו בני 40 ומטה זוכים 
לעדיפות וקדימות בקבלת טיפול רפואי חיוני במוסדות המדינה, 
על פני בני ה-60 ומעלה אשר מעוכבים במתן טיפול בפרוצדורות 

רפואיות שאינן מצילות חיים. 

ד”ר גלבשטיין: “לנו, הרופאים המומחים, היה אוהל נפרד בו טיפלנו 
בחולים שאובחנו מבעוד מועד עם קליטתם. כקרדיולוג טיפלתי 
ניתוח  טרום  ייעוץ  נתתי  מטופלים,  בעשרות  הימים   12 לאורך 
המשלחת  שלולא  ברור  היה  וטיפולים.  בדיקות  להמשך  והפניתי 
הישראלית ייתכן והמטופלים הללו לא היו מקבלים טיפול רפואי 

חיוני”.

הייתה  הרופאים,  שלנו,  שהתרומה  מרגיש  “אני  ברמניק:  ד”ר 
רפואי שמרבית  שירות  מתן  בסיסי,  לטיפול  רפואי  ציוד  בהבאת 
בזמן  ובוודאי לא  נגישה אליו בשגרה  לא  האוכלוסייה המקומית 

לחימה וגם הדרכת הצוותים המקומיים והעברת ידע”.

שהטיפול  חולים  בקרב  אלקטיביים  ניתוחים  ביצע  ברמניק  ד”ר 
בהם הוזנח, והודות לביה”ח הישראלי ניתן להם טיפול חיוני. הוא 
מתכנן להמשיך ולהעביר השתלמויות לצוותי הרפואה האוקראינים 

גם בשבועות הבאים. 
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בפני  יום  יום  עמדנו  מוגבלים  משאבים  לנו  שהיו  “כיוון  שמעון: 
דילמות מנהליות אשר דרשו גמישות מחשבתית באופן חלוקת 
בתי  ולרשות  לרשותנו  עמד  אשר  האדם  וכוח  הציוד  והקצאת 
החולים האזוריים. האוכלוסייה הנזקקת הייתה גדולה. בסופו של 
 6,000 מעל  של  בריאותם  על  להשפיע  הצליחה  המשלחת  יום 
מטופלים כולל אבחונים, בדיקות, מתן עזרה ראשונית, אשפוזים, 
היום  גם  ומעקבים הנמשכים  מורכבים  טיפולים  ואפילו  ניתוחים 

במרכזים רפואיים בארץ”. 

הסוציאלית,  העובדת  דנה,  עברה  לאוקראינה  הטיסה  לפני 
הדרכה מיוחדת להיכרות עם הבעיות איתן מתמודדים הפליטים 
ומהן דרכי הסיוע. מיד עם נחיתתה יצרה דנה קשר עם מנהלת 
בריאות  מערך  על  והאחראים  לבוב  בעיר  הסוציאלי  השירות 
הנפש במטרה להכווין מטופלים בצורה האופטימלית. דנה אף 
להתמודד  כיצד  המקומיים  והרפואה  החינוך  צוותי  את  הנחתה 
מתחום  רופאים  עם  יחד  טראומה.  פוסט  חוו  אשר  ילדים  עם 
לאוקראינים  להגיש  הצליחה  היא  והפסיכולוגיה,  הפסיכיאטריה 
פסיכו-סוציאליות  בעיות  עם  בהתמודדות  ראשוני  וטיפול  עזרה 
מורכבות: מצבי לחץ, חרדה וסוגיות של בריאות הנפש אך בדרך 

נאלצה להתגבר על מספר מכשולים.

דנה: “בקרב חלק מהאוכלוסייה המקומית השתרשה הסטיגמה 
שיתוף  הכולל  נפשי  ו/או  סוציאלי  סיוע  בקשת  כי  הקובעת 
קושי  נוצר  לחולשה.  סימן  מהווה  רגשות  והחצנת  בתחושות 
או להפנותם לטיפול  לשכנע חלק מהמטופלים לקבל תרופות 
פסיכיאטרי. אחד האמצעים לשכנוע היה הכבוד והערכה אותם 
רחשו האוקראינים למדינת ישראל. האוכלוסייה המקומית למדה 
את  וגם  בישראל  המתקדמת  הבריאות  מערכת  את  להוקיר 
של  ההיסטוריה  נוכח  בישראל  התושבים  של  וחוסנם  עמידתם 

מדינתנו. הודות לכך הצלחנו לרכוש את אמונם”.

ליותר מ-100  ימי שהייתה עם המשלחת סייעה דנה   17 במהלך 
פונים. 

מהו המקרה הזכור לכם במיוחד?

מבוגרת  מטופלת  אצל  זיהיתי  הימים  “באחד  גלבשטיין:  ד”ר 
דלקת חריפה אשר עלולה הייתה לגרום לסיבוכים בפעילות הלב 
וכמובן לסכנת חיים. לאחר אבחון ראשוני והפנייה מתאימה לבית 

החולים היא אושפזה וטופלה”.

חזר  אשר  אוקראיני  חייל  בו  אחד  מקרה  זוכר  “אני  גרשון: 
ונראה שהוא מחפש משהו. הוא  מהקרבות הגיע לבית החולים 
ולא  האבטחה  על  זעם  הוא  רגשית.  וטעון  כעוס  מאוד  נראה 
ונתנה  אליו  יצאה  הספר  בית  מנהלת  שלנו.  לקריאות  התייחס 
של  להלוויה  בדרך  שהוא  לנו  הסבירה  היא  אוקראינה,  דגל  לו 
חבר שנהרג וחיפש דגל לקחת לטקס. זה המחיש לי את הצורך 

ברגישות כלפי האוכלוסייה המקומית”.

דנה: “ הגיעה אלינו ילדה יחד עם אימה, אחרי שהילדה נפגעה 
ברגליה מהפצצה על ביתם. שתיהן היו במצב של חרדה ואי ודאות. 
שוחחתי איתן במטרה להפיג את החששות שלהן, והסברתי על 
הדרכים בהן יוכלו לקבל טיפולי המשך. הילדה ואמה עלו לארץ 

והמשיכו את הטיפול במרכז רפואי שיבא”.

שהגיעה  מחרקוב   70 בת  באישה  טיפלתי  הימים  “באחד  בלה: 
לבית החולים כחושה ורעבה יחד עם בתה. שתיהן סבלו מכוויות 
יותר מ-1000  קור לאחר שצעדו במשך קרוב לשלושה שבועות 
קילומטרים מחרקוב. כל מה שהיא ביקשה זה לבוש חם וצלחת 
מרק. ביום אחר הגיעה אלינו אישה אשר תוך כדי בריחתה נודע 
ואם לא  ונכדתה שנשארו מאחור נהרגו בהפגזות  לה שכלתה 
די בכך לבנה נאלצו לכרות את היד. היא קיבלה מאתנו טיפול 
נפשי ותמיכה של גורמי רפואה ועובדים סוציאליים. בסיוע משרד 

החוץ, היא עלתה לארץ וממשיכה לקבל כאן סיוע”.

שמעון: “אני זוכר מקרים בהם פליטים הגיעו ללא אם או אב כמו 
גם מקרים בהם הגיעו פליטים בני אותה משפחה בגלים שונים. 

איחוד המשפחות היה מרגש”. 

את  עבורם  המחישו  אשר  רגעים  מתארים  המשלחת  חברי 
אלה  היו  בבד  בד  אך  האוקראינים  מתמודדים  איתם  הקשיים 
גם רגעים מעוררי השראה של התעלות הרוח האנושית ותעוזה.

תארו את האווירה במשלחת

“תוך זמן קצר נוצרה אחווה מלוכדת ומגובשת בין חברי הצוות. 
משותפת  הרמונית  ועבודה  נתינה  הירתמות,  של  רוח  הייתה 
למרות שמרבית האנשים לא הכירו זה את זה לפני ההצטרפות 
הייתה התגייסות למאמץ להביא סיוע לכמה שיותר  למשלחת. 
מטופלים בכל האמצעים שעמדו לרשותנו. זו תחושה שיש ברגע 
שכולם מבינים שאנחנו חלק ממשהו חשוב וייצוגי. אנחנו שומרים 
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בסבב  חברי המשלחת   64 עם שאר  עכשיו  גם  קרוב  על קשר 
שלנו”. מספרים בלה וגרשון. 

וציינו  פסח  חגי  את  חגגו  אשר  ושמעון  דנה  של  לתחושותיהם 
כחלק  אוקראינה,  אדמת  על  ולגבורה  לשואה  הזיכרון  יום  את 

מהמשלחת נוספה גם התרגשות ייחודית.

“חגגנו יחדיו, כל חברי המשלחת, את חגי הפסח בשמחה רבה. 
בני המשפחות ליוו אותנו מהארץ בזום. את יום הזיכרון לשואה 
ולגבורה ציינו בטקס מרגש שנערך באתר קבר אחים שממוקם 
ערכנו  נוסף  טקס  החולים.  מבית  נסיעה  דקות   15 במרחק 
במתחם בית החולים לזכר 2,300 היהודים שחיו במושצ’יסקה ערב 
מלחמת העולם השנייה. אלו היו חלק מרגעי השיא עבורי בחוויה 

העוצמתית שעברתי”, מתארת דנה.

יום  את  ולציין  פסח  כמו  יהודים  חגים  “לחגוג  סיכם:  שמעון 
בעיצומה  ישראלית  משלחת  כחברי  ולגבורה  לשואה  הזכרון 
נפיץ.  לארוע  טריגר  להוות  היה  עלול  באוקראינה  הלחימה  של 
עם המשפחות  יחד  הסדר  ליל  את  לחגוג  אני שמח שהצלחנו 
דרך המסכים בעוד חלק מחברי המשלחת שגדלו באוקראינה 
חגגו את חג הפסחא, הלכו לכנסיות ונתנו לפולקלור של החגים 
יום הזכרון לשואה ולגבורה כפי  ולשהייה שלנו נופך מיוחד. ציון 
שהוא נעשה יחד עם אוקראינים על אדמת אוקראינה ייצר עבורי 
משמעות אחרת ושונה מהטקסים בארץ. הנה אנו באים כחברי 
משלחת ישראלית גאה מתוך תחושה של עמידה איתנה, עוצמה 
וגאווה. אני חושב שזה סייע לבניית החוסן של המשלחת וחיזק 

את הלכידות והגיבוש”. 

לסיום, מה תיקחו אתכם מהחוויה?

עבודה חשובה בעזרה  חושב שעשינו שם  “אני  גלבשטיין:  ד”ר 
של  תחושה  גם  הייתה  האמצעים.  דלת  המקומית  לאוכלוסייה 

גאווה וגם תחושת סיפוק”. 

גרשון: אני אקח את תחושות השליחות והאחריות לדעת שאני 
את  גם  אלא  הרפואי  המרכז  ואת  עצמי  את  רק  לא  מייצג 
וציינה  נאמה  העיר  סוף השהות שלנו ראשת  המדינה. לקראת 
חילקו  והילדים  אחיות”  “מדינות  הן  וישראל  אוקראינה  שעכשיו 
לנו ציורים. כל חבר במשלחת הרגיש גאווה גדולה שהוא תרם 

מעצמו ושיפר במשהו את המצב.

בלה: עבורי היה מרגש לראות את דגל ישראל בכל מקום, על 
מדי חברי המשלחת, על המבנה, באזור קליטת האוכלוסייה. אני 
אזכור את הגבורה, ההשראה והעוז של האנשים שעשו מסעות 
ארוכים בתנאים קשים תוך כדי קרבות, אבדו את יקיריהם בדרך 
ואף על פי כן הצליחו לשרוד את התופת. הצלחנו לעזור להם 
ולהביא לשיפור במצבם, תחושת הסיפוק הזאת, נותנת מוטיבציה 

להמשיך ולסייע היכן שאפשר.

דנה: מעבר לתחושות הגאווה, הסיפוק והמוטיבציה לסייע אשר 
ההזדמנות  על  אני שמחה  לרבים מחברי המשלחת,  משותפות 

שניתנה לי לצבור ידע וניסיון מקצועי.

שמעון: בעבר הייתי חבר במשלחות הומניטריות להודו ולטורקיה. 
לאוכלוסייה  לסייע  המשמעויות  את  הסיטואציה,  את  מכיר  אני 
במצוקה במדינה אחרת, את תחושת הנתינה והתגובות האוהדות 
כל  מדינתנו.  בייצוג  ולגאווה  לסיפוק  הגורמים  מייצרת  שהיא 
המדינה  בהיותנו  שאת  ביתר  ביטוי  לידי  באו  הללו  הדברים 
במשלחות  כמו  רשמי.  באופן  זה  מסוג  סיוע  ששלחה  היחידה 
סיוע קודמות בהן השתתפתי, נצברים זכרונות ונוצרות חברויות 
ייחודיות. חברי המשלחת, בראשות ד”ר מיכל מקל סגנית מנהל 
ביה”ח רמב”ם, הם אנשים איכותיים ביותר אשר עזבו הכל ובאו 
ולסייע. שמחתי להכירם. לחוויה הזאת, עבורי, התווספה  לתרום 
ניהולי במסגרתו השלמת  האחריות הגדולה שבנשיאת תפקיד 
לאוכלוסייה  שביכולתנו  ככל  לסייע   - נשלחנו  לשמה  המשימה 

המקומית ולהחזיר את חברי המשלחת בשלום ארצה. 

אחד:  במשפט  העוצמתית  החוויה  את  מסכם  ברמניק  ד”ר 
“המשלחת נתנה לאוקראינים תקווה ולנו גאווה”. 
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בבנעלי ביתנעלי בית
מרסי פוייר, אחות אחראית מרפאה אורולוגית )פרשה לגימלאות במאי( 

במיוחד  לך  שזכורה  חוויה  או  רגע, 
במרכז  שלך  העבודה  במהלך 

הרפואי?
לי:  ואמרה  למחלקה  הגיעה  בחורה 
אני  אבל  אותי  זוכרת  לא  בטח  “את 

זוכרת אותך.”
לי על מקרה שהיה  סיפרה  היא  ואז   
לפני 12 שנה כשהגיעה למחלקה בתור ילדה לאחר ניתוח דחוף, 
והיא היתה מאוד מבוהלת וכאובה. היא ריגשה אותי מאוד בכך 
שזכרה את טיפולי המסור, הסבלני והעדין כלפיה, וזה מה שנתן 

לה השראה ללמוד סיעוד. 
ולשאוף  בדרכינו  להמשיך  מישהו  על  שהשפעתי  הרעיון  עצם 

לעזור ולהיות לדוגמא לאחרים היא זכות גדולה.
ספרי על החוויה המשמעותית ביותר שעברת בחייך ואיך היא 

השפיעה עליך ? 
העלייה לארץ ישראל עם משפחתי היתה החוויה הכי משמעותית 
בחיי. הבחירה הזאת השפיעה לא רק על חיי אלה על חיי ילדיי 
הקריירה  שנות  כל  לאורך  שעלינו,  מאז  משפחתי.  עתיד  ועל 
בשביל  קנדה  את  עזבתי  למה  פעמים  הרבה  אותי  שאלו  שלי 

ישראל?? כשכולם חולמים להגיע לשם! 

היום, אחרי 28 שנה, עם 11 נכדים ישראליים, זה ברור לי מאוד שזו 
היתה ההחלטה הכי נכונה ומשמעותית בחיי. 

חלומות שיש לך ועדיין לא הגשמת?
חופשה משפחתית עם כל הנכדים, ילדים ובני זוג. שיט עם טיולים 

ואוכל טוב, בלי בישולים ובלי ניקיונות! 
זה חלום אמיתי! ועכשיו עם פרישתי לפנסיה, החלום קרב ובא!

הפינה או המקום האהוב עליך בבית, למה? 
המרפסת בחוץ עם החתולים, קפה וספר טוב. רק אני והרוגע.

ספר שקראת לאחרונה ואת רוצה להמליץ עליו 
שחקוק  עליי,  חזקה  השפעה  עם  ספר  מיצנר,  “המקור”/ג’ימס 
בזכרוני מהפעם הראשונה שקראתי לפני מעל 2 עשורים. ספר 
תקופות  מספר  דרך  החיים  את  שמתאר  ארכיאולוגי-בידיוני 

היסטוריות של בני אדם ודתות.
מקום שביקרת בו בארץ או בעולם ואת זוכרת כחוויה מיוחדת 
החרמון , חוויה מדהימה שהזכירה לי את החורפים של ילדותי ובו 

זמנית את השייכות שלי לכאן 
מהו המשפט שהיית יכולה להגדיר כמוטו לחיים?

הכל לטובה!
הדבר הראשון שעובר לך בראש כשאת חושבת על העתיד?

מאחלת לי ולבני משפחתי בריאות ורוגע נפשי. 

טלי ליבנת, אחראית תחום פיתוח צוות בסיעוד ואחות כללית 
בטור פרידה לרגל היציאה לגמלאות

משפחה יקרה,  
אז איך מסכמים 35 שנים? 

נולדתי בתל אביב בדיוק לפי 60 שנה, ערב 
פסח.

ומשם  אפעל  וברמת  בגבעתיים  גדלתי 
הדרך לשיבא הייתה קצרה-ברגל.

בתל  הסיעוד  לימודי  את  סיימתי  ב1987 
לאחר  שם,  עבודתי  את  והתחלתי  השומר 
אחות  סגנית  לתפקיד  קודמתי  שנים   7
צוות  היינו  חזה,  ניתוחי  במחלקת  אחראית 
מנצח אהבנו את המחלקה ונשארנו חברים 

עד היום.
ובחרנו  שאהבתי  האיש  את  הכרתי  ואז... 

לעבור לכפר תבור ולבנות שם את ביתנו.
המעבר  פוריה,  למשפחת  הצטרפתי 
מהמרכז לפריפריה לא היה פשוט אבל, יש 
משהו במקום הזה ששבה את ליבי ובחרתי 

להישאר.
בשנת 2000 התחלתי את עבודתי במלר”ד 
ובמחלקת ילודים, ילדתי את ביתי היחידה – 
ולאחר חופשת לידה חזרתי למשרת  אלה 
אחות כללית. הכרתי כל מקום, כל מחלקה 
אותי  הכין  לא  דבר  שום  אבל  עובד,  וכל 
שגרה  שמהווים  צפויים  בלתי  לתרחישים 

לתמרן,  למדתי  שם  כללית.  אחות  עבור 
ולעמוד  אדם  כח  לנהל  החלטות,  לקבל 

בראש אירועים שונים ומגוונים.
בשנת 2010 מוניתי לאחראית תחום פיתוח 
צוות בסיעוד, כאן למדתי להקשיב לרחשי 
המרכז  התפתחות  אחר  לעקוב  השטח, 
לצורכי  הדרכה  תכניות  ולהתאים  הרפואי 
לקראת  צוות  הכשרת  לדוגמא:  השעה. 
הכשרה  לצפון,  השיקום  מרכז  פתיחת 
תקיפה  בנפגעי  טיפול  אק”ג,  לפיענוח 

מינית, קבלת לידה בחירום. 
סטודנטים  הכשרת  תחום  את  פיתחתי 
בסיעוד תוך עבודה מול 15 מוסדות השכלה 

שונים.
מיומן  אדיב,  מקצועי,  צוות  להכיר  למדתי 

ומגוון ולהרגיש גאה במקום שבחרתי.
שלא  יודע  כמוני  ומי  גילי,  ממרומי  היום, 
לגמלאות,  לפרוש  בחרתי  חוסן,  לעולם 
ורוקחות  ארומתרפיה  שלמדתי  לפני  לא 
המרגיע,  בצד  לעסוק  בחרתי   - טבעית 

הריחני, הנעים והמפנק.
אוהבת אתכם תמיד
טלי
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תתודהודה

בס"ד
8/5/2022

לכבוד: ד"ר ארז און,
מנהל בית החולים פדה פוריה

הנדון: הבעת תודה והוקרה
אציין מס' מילות הקדמה ברשותך, ד"ר און היקר, בטרם אומר ואביע את תודתי לנוגעים בדבר..

שמי יהלי רחלי דדון, אושפזתי במרכז הרפואי פוריה ב-24.2 למשך יממה שלמה בגין אבן/דלקת בכיס המרה. לדאבוני 
מבחינת מחלות רקע רבות ומסובכות, ומחלות רקע בריאותיות אחרות, נבצר מהצוות לבצע הליך ניתוחי כירורגי מיידי. 
ולכן שוחררתי על מנת לדאוג להמצאת אישורים עדכניים ממספר גורמים רפואיים בכדי לאשר את הניתוח שמועדו 
נקבע לתאריך ה-24.4. לאחר כחודשיים של כאבי תופת, חששות לא מעטים של הניתוח הקרב עמו היו מנת חלקי אך 
לשמחתי הרבה זכיתי להיות מוקפת באנשי צוות הן המקצועי המנהלי והרפואי הכי טובים שיש. כל המחלקה הכירורגית 
במרכז הרפואי כמו התגייסה בעבורי ועשתה כך שלאל ידה בכדי להקל עלי עד כמה שניתן את הליך הקבלה, ההכנה 
בטרם הניתוח, במהלכו ואחריו )אבדתי את אחותי ז"ל במחלקה זו ממחלת הסרטן וביליתי איתה במחלקה ימים כלילות, 

כך שהמחלקה היא מעין בית שני שלי(. 
אני מוצאת חובה נעימה לציין בהערכה רבה את כלל הצוות מעמקי ליבי ונשמתי ולומר תודות לכל מי שהיה שם לצידי. 
החל מהגברת ענת רוזנבלום דרך העו"ס טליה, האחות הראשית לאה בן שלמה שליוותה אותי ברגישות רבה לאורך 
כל שהותי שם יחד עם הצוות של האחים והאחיות והרופאים והרופאות של המחלקה )לדאבוני איני זוכרת את השמות 

של כולם ואחטא לאחד אם אזכיר את האחר(.
ובמהלך  הניתוח  בסיום  מיד  אותי  לעדכן  והמדהים שטרח  האנושי  המקצועי  המנתח  ברק  לויט  לד"ר  ענקית  תודה 
ההחלמה לגבי כל ההליך הניתוחי שבוצע, ההשלכות העתידיות. חרף העובדה שזוהי עבודתם ותפקידם של כל הצוות 
הרפואי, הם עושים את העבודה תוך כדי שימת לב והקשבה לנפש האדם העומד מולם, עוד בטרם ההליך הרפואי – 

לפחדיו, חששותיו היסוסיו זה אומר 90% הצלחה עוד בטרם ההליך הרפואי.
אודה לך אם תעביר תוכן מכתבי זה לכלל צוות המחלקה והמנתח.

זה המעט שבמעט שיכולתי לעשות כדי להביע את הערכתי ותודתי אליכם. אשרכם על מי שאתם ועל עבודת 
הקודש שבה אתם עוסקים. 

ברגשי כבוד והערכה, יהלי רחלי דדון

בס"ד 
1.2.2022

לכבוד הנהלת המרכז הרפואי פדה פוריה
ד"ר ארז און 

הנדון: טיפול בבננו והרבה מעבר
ביום חמישי ה-20.1.22 קבלנו הפניה דחופה, מרופאת המשפחה למיון ילדים, בחשד גדול לדלקת 
ריאות שהיה לבננו בן הפחות מחודש. מבוהלים עלינו למיון עם בננו התינוק שם התקבלנו בסבר 

פנים יפות. את המשך הטיפול קבלנו במלר"ד ע"י צוות נהדר ומקצועי. 
נאמר לנו שיש צורך לאשפז את בננו להשגחה בלילה. אשתי פחדה מאוד מהאשפוז וסירבה 
וחיידקים,  יידבק בשאר מחלות  ושחלילה לא  בכל תוקף, שכן מדובר בתינוק רך שטרם חוסן 

במיוחד בעידן הקורונה. 
ביקש  ווהאיל  הרופאים בשם ד"ר  והערכת מצב. אחד  רופאים  הייתה התייעצות  הנראה  ככל 
לדבר איתי והסביר לי בנעימות וברגש שלפי הממצאים הקיימים וגיל התינוק מחובת בית החולים 
לאשפז להשגחה ללילה אחד את הבן. כשסיפרתי לו את החרדות של אשתי מהמצב הנתון, 
ושאשתי איננה מוכנה בשום פנים ואופן להשאיר את הבן ואף מוכנה לחתום על סירוב ומתוך 
וביקש  לבננו  בבית  הטיפול שנעשה  עלינו עד כמה שניתן, הסביר את  ולהקל  לעזור  עז  רצון 

שלמחרת בבוקר נתקשר אליו ונעדכן אותו על מצב בננו ובכל החמרה לחזור מיד למיון.
למותר לציין שהתפעלנו מאוד מהיחס והסובלנות שגילה כלפינו ד"ר ואהיל. עם היחס המיוחד 
הזה שקבלנו מהרופא לא חששנו וצלצלנו למחרת בבוקר לפלאפון של ד"ר ואהיל והוא אכן ענה 
לשיחה ומיד שאל מה שלום הבן ואיך עבר הלילה אתו. הוא אמר: "אני נמצא במחלקת ילדים. 
תביאו אותו אלי שאראה אותו. הסברנו לו שהיום יום שישי ואנחנו שומרי שבת ולבן, ברוך השם, 
אין חלילה החמרה במצב. אמר לנו תמשיכו בטיפול ובמינון שאמר וצרו קשר ביום א� בבוקר 
ותעדכנו בשלומו וכמובן בכל החמרה חלילה אם בשישי ואם בשבת לפנות למיון שפתוח 24/7. 

הודנו לו על הסובלנות והיחס שקבלנו ממנו שזה ממש לא מובן מאליו. 
ביום א� בבוקר שוב התקשרנו ושוב ענה בנעימות וסובלנות. שאל לשלום הילד שברוך השם 
הרגיש הרבה יותר טוב מהטיפול שקיבל. שמע ואמר: "אם כך, תביאו אותו לביקורת במרפאה 

שלי ביום שלישי, במרפאות חוץ"
רגש  הרבה  עם  וסובלני  נינוח  ומעלה.  משכמו  רופא  וראינו  שלו  למרפאה  שלישי  ביום  הגענו 
ואכפתיות ממש כמו אבא/סבא שבדק את הבן ביסודיות, המליץ על המשך הטיפול ובירך אותנו 
ברפואה שלמה והרבה נחת ממנו. למותר לציין שלא פגשנו רופא אנושי כזה קודם לכן, למרות 
מלאך  כמו  פשוט  אלינו  נשלח  הוא  כאלה.  רופאים  שקיימים  ידענו  ולא  צעירים  הורים  היותנו 
מהשמיים. מודה לשם שזיכה אותנו להכיר מלאך אצילי שכזה. היחס האדיב שלו, הסובלנות, 
האישיות, ההבחנה החדה, הכשרון והמקצועיות יוצאת הדופן, דבר שלא ניתן לתאר במילים וכל 

מילה רק תגרע. 
רופא כזה הוא נכס וכבוד רב עבור בית החולים. אבקש להודות לו שוב בשמנו מעומק ליבנו.

ההורים אוריאל ומרים אוחיון בשם בננו הקטן, המטופל שמעון אוחיון
 

 20.6.22
לד"ר ארז און שלום, 

ביוני יוסי השתחרר מהמחלקה הקרדיולוגית לאחר אשפוז של 20 יום, 
עקב ניתוח לב פתוח להחלפת מסתם ביולוגי כתוצאה מזיהום מסוכן 

ביותר במסתם האורטלי. זה היה ללא ספק ניתוח מציל חיים. 

יוסי הגיע במצב קשה ביותר ולאחר בדיקות יסודיות הגיע אבחון מהיר 
ומדויק על מצבו ועל הפתרון הנדרש. הזמנתם את פרופסור סטרניק 
משיבא לנתח ביחד עם ד"ר אייל נחום. הניתוח בוצע בהצלחה יתרה. 

הטיפול במחלקת טיפול נמרץ היה ללא דופי מסור ומהימן. 

לטיפול  זכינו  ושם  הקרדיולוגית  למחלקה  הועבר  יוסי  מכן  לאחר 
מהאגדות!

ואכפתי.  בדמיון הכי פרוע לא ציפינו לטיפול כל כך מסור, מקצועי, 
כמו כן, קיבלנו תמיכה נפשית שסייעה לנו רבות להתמודד עם המצב 

המפחיד שהיינו בו. 

הן האחים והאחיות והן הרופאות והרופאים ניגשו אלינו שוב ושוב ונתנו 
לנו הסברים על מצבו הבריאותי, על תוצאות הבדיקות ועל הטיפול 
כן עשו גם העובדות הסוציאליות, הדיאטנית  העתידי המתוכנן. כמו 

והפיזיותרפיסטית.

הרגשנו שאנו יכולים לסמוך לחלוטין על הדרך שבה אנשי הרפואה 
בחרו לטפל ביוסי. הם שיתפו אותנו בבעיות, בהתלבטויות ובקשיים. 
אנו חשנו לאורך כל הדרך ביטחון שעושים את המקסימום - פשוט לא 
היינו יכולים לקבל טיפול איכותי יותר מזה שקיבלנו. היו לנו לא פעם 

שאלות ובקשות וקיבלנו על כולם מענה אדיב ומשביע רצון. 

גם עובדות הניקיון והמטבח היו אדיבות ונעימות ביותר. 

איננו יכולים לציין את כל שמות האנשים שטיפלו ביוסי כי הם היו רבים 
ואם נציין שמות לבטח לא נצליח לציין את כולם. תודה מיוחדת לדינה 

שמנהלת את המחלקה ביד רמה ובאופן מרשים - כן ירבו כמוה!

תודה לד"ר בירתי מנהל המחלקה האכפתי, ותודה ענקית ועוצמתית 
ושלוש  פעמיים  לפעמים  יום,  יום  יוסי  את  שביקר  נחום  אייל  לד"ר 
פעמים ביום. הוא הקשיב לנו, תמך בנו הסביר לנו וטיפל ביוסי בכזאת 

מסירות ודאגה – פשוט אין, אין דברים כאלה!!

דוגמה ומופת שאי אפשר לתאר במילים. איך אפשר בכלל להודות 
מספיק לאדם מציל חיים?!

בכמות של טוב לב ומחויבות בכזאת עוצמה – לא נתקלנו מעולם. 

האנשים שטיפלו בנו היו ממש מלאכים אנושיים, אמיתיים שבעיננו זו 
הדרגה הגבוהה ביתר שקיימת ביקום. 

זכינו בהכי טוב שיש. 

נא העבר את תודתנו האין סופית לכל עובדי המחלקה הקרדיולוגית. 

 בהוקרה, בתודה וביראת כבוד, 
יעל ויוסי כבשנה

הערת מערכת: מכתבים רבים נערמים על שולחן המערכת, לצערנו ניתן לפרסם רק בודדים. יצוין כי כותבי המכתבים הביעו הסכמתם לפרסום מלא של המכתב בחתימתם.
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שהיהלעמימתאימיםכךשכלהערכיםהם
ביוםהביטחון.בכוחותומתנדבמוטסחובש
דיברתימיטתו,לידישבתיבבוקרראשון
ממנו".ונפרדתיבשבילוהתפללתיאליו,
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להתמודדעלינומוטלכאשרמאוד,גבוהה
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טובותיחסיםמערכותגבוהה,תפקוד
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שלהמוחצנתורימרכזמנהלמאירוביךערןד"רמטופל.היהלאאילויותרחמורלאירוע
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בתוךעברהזרע
צנתורישבועות

ושבהמוח
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השויהצותורמלא.
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מאירוביץ׳ד"רלדברישני.צנתורמכן
קשהמהצרותסבלהואוסנת"מאחר
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ולכןלמוח,דםאספקתעלומקשה
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קורה בכנרת
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צבןן מיה צילום: הרפוא^פוריה. רכז7בנ הדשויות, ואשי כנס .,,לכולנו בשווייה

ת:1י1הרש ראשי את עדכן פזריה הרפזאי המרכז מנהל

”2024 בתחילת ייפתח השיקום 1״םרכ
 מלא כמעט בהרכב האזור הנהגת

 במרכז רשויות ראשי לכנס התייצבה
 לשמוע כדי שני, ביום פוריה הרפואי

 התקדמות על מעודדות בשורות
 הפרויקטים אחד של משמעותית

 מחלקת האחרונות: בשנים הגדולים
 שמוקמת בצפון הראשונה השיקום

אדירה. שהשקעה אלה בימים

 ארז ד״ר פוריה מנהל תיאר במפגש
 המשמעותית ההתקדמות את און

 של רבים בפרויקטים שנעשתה
 הרפואי המרכז ברחבי ובינוי פיתוח

 חוץ מרפאות בניין שיפוץ וביניהם:
 פתיחת חדש שמיעה מכון והקמת

 שני הכולל וממוגן חדש סי.טי מכון
ד״ר ביותר. מתקדמים סי.טי מכשירי

 כללי נמרץ טיפול מחלקת כי ציין און
 אלה בימים נבנית אשר החדשה,

 בעוד תפתח המיון, שמעל בקומה
 כוללת החדשה המחלקה שנה. חצי

 ראשי את עדכן הוא כאמור מיטות. ו2
 פרויקט של ההתקדמות על הרשויות

 מהפכה "זו לצפון. השיקום מרכז
אמה לכולנו", גדולה וברכה גדולה

התריעהחכםהשש!

לבהתקףעל
התרעהשקיבלעדלכך,התייחסלאשהואאלאנרע,חשגולןאלעדהכנרתבאזורנופשבמהלך

החכם,השעוןבאמצעותשהוזעקאמבולנסלבבי.אירועעוברשהואוהביןידושעלהחכםמהשעון
בטובחשכנרהאירועולמחרתצונתר,הואלביודח.בדחיפותאותוהעביר

?????111?

בביה"חגולןאלעד
׳_**!

;tgעסקניתמערכתמאת

משפחתילנופשלאחרונהיצא,(51)גולןאלעד

בהליכהואשתוהואצעדובמהלכוהכנרתבאזור
שמ־אלעדבחזה.כאביםלחושהחלכשהוא

תנדב

$TS1$שמתנדב$TS1$

$DN2$שמתנדב$DN2$למחלההכאבאתבתחילהייחסכחובש,במד"א
שחוויתילכאבדומהמאד"הכאבבעבר.סבלממנה

משחזר.הואלזה",התייחסתילאולכן

לב"התקףעוברשאנילי"התברר

והכא־הילדיםעםלשחותהלכהאשתימה,זמן"אחרי

בים

$TS1$והכאבים$TS1$

$DN2$והכאבים$DN2$בשעוןלהתרעהלבשמתיואזמאד,התחזקובחזה
מדדיםעלהייתהראשונהההתראהעונד.שאניהחכם

וכ־א.ק.גבדיקתלעשותליהציעהשעוןתקינים.לא

שעשיתי

$TS1$וכשעשיתי$TS1$

$DN2$וכשעשיתי$DN2$התקףעוברשאניליהתבררהבדיקה,את
חולשהטוב,לאממשהרגשתיכברהזהבשלבלב.
למד"אשמקושרתהאפליקציהבאמצעותוסחרחורת.

באמצעותפונהאלעדקצרזמןתוךאמבולנס".הוזעק

פוריה.הרפואיבמרכזהלבלמערךנמרץטיפולניידת

הלבבמערךהאקויחידתמנהלמ"מבלנק,נמרודד"ר

רבהברצינותהתייחסאלעדהמזל"למרבהמסביר,

זמןתוךלטיפולאלינווהגיעהחכםהשעוןשללהתרעה

שהייתהוהתבררדחוףלצנתורהוכנסהואמאד.קצר

העור־אחדשהינוהיורד,הקדמיהעורקשלחסימהלו

קים

$TS1$העורקים$TS1$

$DN2$העורקים$DN2$בלב".המרכזיים
דקה"כלמדגיש:הלבמערךמנהלבירתי,עידוד"ר

בשרירפגיעהמשמעהלבהתקףמהתחלתשעוברת

מכךוכתוצאהקצרזמןתוךלטיפולהגיעאלעדהלב.
למרותהלב,בשרירקשהפגיעהונמנעהחייוניצלו
גדול".לבביאוטםשעבר
וסיכםבטובחשכבראלעדהדחוףהצנתוראחרייום

אותי.הצילהזהשהשעוןמרגיש"אניהחוויה:את

כזהשעוןעללהמליץמתכווןאניגדול.מזלליהיה

שלילהוריםגםסיכון.בקבוצתשהואשחושבמילכל
ליחשובההולדת.ליוםכזהשעוןלקנותמתכווןאני
המק־הטיפולשבזכותהלבמערךשללצוותלהודות
צועי

$TS1$המקצועי$TS1$
$DN2$המקצועי$DN2$,ומקווהטובעכשיומרגישאניניצלו.חיישלהם
כרגיל".לפעילותלחזור

R1£,l?:
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ככתבו עלינותבו עלינו

צילום:
מיה
צבן,

דוברת
המרכז
הרפואי

המדינהשירותיקיראותפדה-פוריה:?דה-פוריה

אוןארזלד"ר

י*-י

Vi,

פרופ׳המדינה,שירותנציבבמעמד6.4.22רביעיביוםשהתקייםומרשים,חגיגיבטקס

מנהלידגן,דודוד"רהממשלתיים,הרפואייםהמרכזיםחטיבתראשהרשקוביץ,דניאל

און,ארזלד"רהוענקרביםואורחיםפדה-פוריההרפואיהמרכזהנהלתחבריחולים,בתי
המדינה.שירותיקיראותפדה-פוריה,הרפואיהמרכזמנהל

להתרמואשרהמדינהבשירותותיקיםלעובדיםמוענקהמדינהשירותיקיראות

הזההאות"עלהרשקוביץ,פרופ׳אמרהברכהבדבריומיוחדת.משמעותיתתרומה

הכילמועמדבאשרספקותהיולאהבחירהלוועדתהשנהאיש.כ000,08מתמודדים

כרופא,ומופתדוגמאעבורימשמשבאמתאתהאון,ד"ראתשמכירכאחדראוי.
אדם".וכבןכמנהל

בעשייתםאשרלאנשיםומופתסמלדוגמא,הואאון,ארז"ד"רואמר:ברךדגן,ד"ר

ולמעןהאזורתושבילמעןהבריאותבמערכתומהותיאמיתישינוילחוללמצליחים
המרכזיםחטיבתניהולשללאתגרונענהלדגלנקרא2020בשנתהבאים.הדורות

אתהובילאוןד"רבישראל.הקורונהמגיפתפרצהבהםבימיםהממשלתייםהרפואיים

המגיפה".עםלהתמודדותהממשלתייםהחוליםבתיהיערכות

הצ־אותהוענקבמהלכו2020לשנתהמצטייניםהעובדיםלכבודטקסהתקייםבהמשך

טיינות

$TS1$הצטיינות$TS1$

$DN2$הצטיינות$DN2$משמשפרברד"רהדיאליזה.מכוןמנהלפרבר,יבגנילד"רמיוחדים,הישגיםעל

הנפרולוגית.במחלקהבכיררופאשימשכן,לפני2021פברוארמאזהדיאליזהמכוןמנהל
דד1ןדניאל

ידיעות טבריה

כוכב הצפוןחדש בעמק

במרכזילדיםמרווחתכנם

פדה־פוריההרפואי

הצפוןמאזורהרפואהמקצועותואנשירופאיםעשרות
ילדיםכירורגייתבנושאראשוןלבנם.16.5שניביוםהגיעו

פוריה.פדההרפואיבמרכזשהתקיים

ד"רהילדים,מערךמנהלהכנס,מארגני

כירורגייתמחלקתומנהלזידאבוסעיד

רןד"רפוריה,ובפדהברמב"םילדים
המרכזמנהלאון,ארזד"רשטיינברג.

ואמר,הכנסאתפתחפדה-פוריה,הרפואי

אחריםמבי"חרופאיםפהלראותשמח"אני

הישגהואהיוםהמפגשעצםומהקהילה,

אתלהציגהיאשלנוהמטרההכלל.מןיוצא

בשניםשלנוהילדיםמערךשעברהמהפכה

השירותיםמגווןאתלכםולהציגהאחרונות

היאחשובהפחותלאמטרהשהוספנו.

המקצועאנשיביןאישיוקשרחיבורליצור

אתלשפריעזרוותקשורתשקשרספקאין

טיפולי".רצףוליצורהטפול
הילדיםמערךמנהלזיד,אבוסעידד"ר

הידעאתלהעבירהיאשלנו"המשימהציין,

העמיתיםעםהקשראתולהעמיקוהמידע

החולים.ובקופותבצפוןבביה"חשלנו
להיותאתכםומזמיןאליכםפונהאני
לשאלות.ומענהלייעוץבקשר,איתנו

הפעולה,שיתוףאתלהעמיקנשמחאנחנו
מלאה".היאעבורכםשלנוהזמינות
כירורגיהשירותמנהלשטיינברג,רןד"ר

שהואפדה-פוריה,הרפואיבמרכזילדים

סיכםברמב"ם,ילדיםכירורגיהמח׳מנהל

מלאשרותלהפעילהתחלנושנתיים"לפני
הרפואי.במרכזהילדיםמחלקתבמסגרת

נמצאילדיםשכירורגהיאהמשמעות

בשבוע.ימיםחמישהבמחלקהכאן

ביןהיאברמב"םילדיםכירורגייתמחלקת
הניתוחיםבתחוםומובילהבארץהמובילות

צוותולילדים,לתינוקותפולשנייםהזעיר

ילדים,באונקולוגיתמתמחההמחלקה
רובוטיים.וניתוחיםכליההשתלות

ייחודיתמתכונתכאןיצרנולמעשה,

איכותירפואימענהלתתשמטרתה

תושביהמטופליםהפריפריה,לתושבי

רפואיתבאיכותטיפולכאןמקבליםהאזור,

לאיכותזההשהיאגבוהה,מאדומקצועית
ברמב"ם".הטיפול

קורה בכנרת

runצנתורישניעברהמדהים:

מלאלתפקודוהזרה
להתפתחהיהשיכולקלמוחיכאירועהתברראלוניאוסנתהמורהשלבראייתהקלשיבוש

שלהמוחצנתורימרכזמנהלמאירוביךערןד"רמטופל.היהלאאילויותרחמורלאירוע

צדדיתדוהצרותשלממצבכתוצאהנובעותועייפותחולשהעלתלונות"לעיתיםפוריה:בי"ח

אתולפתוחבמהירותלטפלמאדחשובולכןלמוח,דםאספקתעלומקשהחוסמתשלמעשה

הצדדים"בשניההיצרות

BBS

וזדו?
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®וניאוסנתמזל".ליהיה

מיהציז,!?:מאירנביץ׳.

3ם¥"ר
צב!

(52)אלוניאוסנת
ביתקיבוץתושבת

בתוךעברהזרע
צנתורישבועות

ושבהמוח
$TS1$ושבה$TS1$

$DN2$ושבה$DN2$לתפקוד
השויהצותורמלא.

"בצדלההומלץ

סימפטומטי"הלא

בעיותלמנועכדי

בעתידיותרגדולות

והתאפשר
$TS1$והתאפשר$TS1$

$DN2$והתאפשר$DN2$בזכות

נחשבתשהיאזה

יחסית.לצעירה

כאשרהתחילהכל

אחרייצאהאוסנת

בביה"סכמורהשגרתיעבודהיום

בעיןכפוללראותהחלהכשלפתע
ראייתהכיהבחינהמכןולאחרשמאל

CTבבדיקתמטושטשת.הפכה

פדה־פוריההרפואיבמרכזשעברה

התרדמהעורקיבשויהצרותאובחוה

מומחהמאירוביץ',ערןד"רהפוימיים.

המוחצנתורימרכזומנהלבנוירוכירורגיה,

"אוסנתמסביר,הרפואיהמרכזשל

לאורמוח,צנתורילמרפאתהגיעה

שתישישלההסברתיctממצאי

אוכירורגיניתוחלטיפול,אפשרויות

פעולהשזובצנתורהיתרונותצנתור.

צלקתללאהמבוצעתפולשניתמיני
מהירה".וההחלמהניתוחית,

בהצלחהעברהאוסנתקצרזמןתוך

לאחרשבועותושלושהראשון,צנתור

מאירוביץ׳ד"רלדברישני.צנתורמכן
קשהמהצרותסבלהואוסנת"מאחר
בצדכלקודםטיפלנוצדדית.דו

מידתבשלבהמשךהסימפטומטי.

החלטנוהצעיר,גילהולאורההיצרות

נוסףצנתורלהלהציע

השני,הצדשלבעורק

אתלהפחיתמנתעל

מוחילאירועהסיכון

במהלךמשמעותי
עםבפגישהחייה".

שבועותמספראוסנת

הצנתוריםלאחר

"יומייםסיפרה,היא

חזרתיהצנתוראחרי

ומהרטוב.לראות

לתפקודחזרתימאד
בעבודה.גםמלא

שעברתיאחרי

אניהצנתוריםאת

יותרעםחיונית,יותרהרבהמרגישה

זהעללחשובעייפה.ופחותאנרגיות

לחסימהמודעתהייתילאשבכלל

מוחי...לשבץבסיכוןושהייתיבעורקים,

צייןמאירוביץד"רגדול".מזלליהיה
חולשהעלתלונות"לעיתיםכיעוד

שלממצבכתוצאהנובעותועייפות

חוסמתשלמעשהצדדיתדוהצרות

ולכןלמוח,דםאספקתעלומקשה
ולפתוחבמהירותלטפלמאדחשוב

הצדדים"בשניההיצרותאת




